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Общинската политика трябва да е най-близка до хората, до техни-
те всекидневни проблеми и потребности, заяви кандидатът на “БСП за 
България” за кмет на Карлово Веска Ненчева.

Кирил леонов:
ПерниК - 
модернизиране, 
а не затваряне на мощноСти

Край 
няма!

К

Ина МИХАЙЛОВА

нова вълна 
от БомБени 
заПлахи 
в училища

атина 
изБра
ляв
Кмет

“Ще се намери ли в ГеРБ 
поне един смел човек, кой-
то да каже на този човек да 
спре да ви излага? Борисов, 
че лъже, лъже. Ама чак пък 
толкова. Ходи от град в град 
и тръби как научил от ме-
диите, че Асен василев ще 
тегли нов дълг и колко лошо 

било това. ето какво казва: 
“От медиите научаваме, че 
министър василев иска да 
тегли нов дълг. не е ясно и 
какъв ще бъде размерът на 
дълга. Очакваме да видим 
с какво ще задлъжнеем”, 
коментира лидерът на БсП 
корнелия нинова думите на 

Бойко Борисов във Фейсбук.
“Чудя се на депутатите 

от ГеРБ как търпят Бори-
сов всеки ден да ги прави 
на маймуни. този нов дълг 
е приет с гласовете на ГеРБ. 
63 депутати от ГеРБ са при-
ели нов държавен дълг от 7,5 
млрд. лв. - чл. 69 ал. 1 от За-

кона за държавния бюджет. 
Ако ГеРБ бяха гласували 
“против”, нямаше държавата 
да задлъжнее още и още. и 
понеже Борисов попита кой 
е виновен, отговорът е един 
- ти си виновен”, допълва 
нинова.

Лидерът на ГЕРБ се оказа неподготвен 
за параметрите на бюджета за 2023 г.

Колониалната

епоха

приКлючи

БерБатов зове 
за оБединение 
Срещу БФС

Борисов лъже 
и за дълга
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Корнелия нинова:

Стр. 4

ато заваляха полицейски ак-
ции за купуване на гласове, та... 
в Бургаско, в столичния квартал 
“Филиповци”, преди това в ям-
болско, Благоевград, несебър... 
А още не е започнало сериозното 
наддаване.

и така е в навечерието на всеки 
вот. сигнали - бол. Акции на по-
лицията - също. Досъдебни про-
изводства - дал Господ. крайният 
резултат - толкова скромен, че на 
следващите избори нови купувачи 
пак “мотивират” избирателите.

само преди половин година 
МвР отчете, че купуването на 
гласове е скочило с 47 на сто в 
сравнение с октомври м.г. От тол-
кова избори, стоварили ни се на 
главите през последните години, 
вече сме наясно кои са най-голе-
мите търговци. и?

Дотук добре, казал падащият 
от 12-ия етаж, минавайки покрай 
седмия. МвР спретва акции, за да 
пълни медиите с бомбастични за-
главия. Правораздавателната сис-
тема се задейства (уж) на пълни 
обороти. но купуването на гласо-
ве не само не намалява, а расте.

Беден народ - жив дявол, ще 
кажете. Ще допълним, че превръ-
щането на изборите в състезание 
по купуване на гласове обезсмис-
ля демокрацията. Обаче полити-
ческа воля за справяне с порока 
така и не се намери.

А партиите, дето знаем, че ку-
пуват гласове на едро, днес пак са 
във властта. купуването и прода-
ването на гласове са престъпле-
ния, но... за дребните риби. За ед-
рите купувачи ограничения явно 
няма.
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във врачанската болница напре-
жението сред лекарите не стихва и то 
доведе нови рокади в ръководството 
й. от няколко дни персоналът на ле-
чебното заведение протестира срещу 
избора на нов началник. това е Янко 
кочев, който е единственият явил се на 
конкурса за шеф. Лекарите обаче не го 
искат. Затова те обявиха, че излизат на 
протест против “поредното министер-
ско назначение”. 

“Стига с тези номади ликвидато-
ри, които идват, взимат по нещо и 
след това ние оставаме в разруха и в 
дългове. както и местното население 
- няма никаква перспектива за лечение 

в собствения си град”, заявиха работе-
щите в болницата, която е най-голяма-
та в област враца и от години е в тежко 
финансово и кадрово състояние.

До сътресение в управлението на ле-
чебното заведение се стигна през август 
около кризата с детското отделение, 
което остана без педиатри. Лекарите 
напуснаха заради претоварения график 
от недостиг на специалисти и ниските 
заплати. тогава подаде оставка изпъл-
нителният директор на мБАЛ “Христо 
Ботев” д-р кети Ценова, а здравният 
министър Христо Хинков дойде във 
враца да потуши напрежението сред 
медиците и обществеността.

През септември се намериха трима 
лекари и педиатрията заработи отново, 
но с по-ниско ниво на компетентност и 
съответно с по-малко приходи.  

миналия четвъртък стана ясно, че 
конкурсът е спечелен от единствения 
явил се кандидат Янко кочев. още 
в петък лекари и медицински сестри 
излязоха на импровизиран протест. 
Заместник-директорът на болницата 
д-р Иван Чолашки прочете отворено 
писмо до здравния министър и парла-
ментарната здравна комисия. в него 
се изразяваше несъгласие Янко кочев 
да поеме управлението на болницата. 
Лекарите заявиха готовност за масово 

напускане на работните места, ако той 
бъде назначен за изпълнителен дирек-
тор. При лошо управление болницата 
ще фалира, посочиха протестиращите.

малко преди обявения за вчера про-
тест министърът на здравеопазването 
проф. Христо Хинков се срещна с чле-
новете на Борда на директорите на ле-
чебното заведение и реши д-р кети Це-
нова да остане начело на болницата до 
края на годината. така назначаването на 
кочев се отлага. По време на срещата с 
борда са били набелязани спешни мерки 
и оздравителни стъпки, които ръковод-
ството на врачанската болница трябва 
да предприеме до края на годината.

Нови рокади в болницата във
Враца след лекарско недоволство
Връщат предишната директорка на лечебното заведение

Делян Славчев Пеевски 
вече е съпредседател на пар-
ламентарната група на ДПС 
заедно с лидера на движени-
ето мустафа карадайъ. Про-
мяната вече е вписана на сай-
та на парламента в раздела 
парламентарни групи.

Съпредседателският пост 
дава легитимация на Пеевски 
да участва в председателски-
те срещи в нС, които опре-
делят дневния ред на парла-
мента.  

ДУмА припомня, че от 
избирането на правителство-
то на некоалицията Пеевски е 
много активен в парламента - 
и в законодателната дейност, и 

в комисиите, и в преговорите 
между парламентарните гру-
пи. той участва и във всички 
лидерски срещи на некоали-
цията вместо лидера на ДПС 
мустафа карадайъ. Пеевски 
се изявява и като говорител 
на сглобката с ГЕРБ-СДС и 
ПП-ДБ, като също редовно 
обявява какво управляващото 
мнозинство възнамерява да 
предприеме по актуални ка-
зуси и проблеми. 

той изказа и твърда под-
крепа за правителството от 
името на ДПС при гласуване-
то на вота на недоверие, до-
като при ГЕРБ имаше извест-
но скърцане и забележки.

Пеевски официално 
стана съпредседател 
на ПГ на ДПС

Снимки БТА 

Нови десет листенца бяха закачени на “Дървото на живота” във Военномедицинска 
академия в памет на донорите на органи. Вчера бе  отбелязан Европейският ден на 
донорството. От 2007 г. досега във ВМА са извършени 96 чернодробни трансплантации. 
На събитието присъстваха близки, взели благородното решение в труден за тях момент, 
да дарят органите, като по този начин са дали шанс за живот на други хора

в открито съдебно заседа-
ние вчера тричленен състав на 
Административния съд в Пер-
ник се произнесе с Решение щ 
165/16 октомври 2023 г. по АД 
щ 351/2023 г., обяви решение-
то на общинската избирателна 
комисия, с което са заличени 
изборните райони кметство 
“Бела вода”, кметство “Изток”, 
кметство “калкас” и кметство 
“Църква” за нищожно. Решени-
ето е окончателно и не подлежи 
на обжалване. 

Решението означава, че в 
тях ще може да се гласува за 
кмет. как ще се процедира от-
тук нататък - дали в четирите 

кметства ще се избират кмето-
ве на 29 октомври, или в тях ще 
бъдат насрочени частични из-
бори, ще трябва да реши ЦИк.

ДУмА припомня, че об-
щинската избирателна коми-
сия заличи регистрациите на 
всички кандидати за кметове 
във въпросните кметства. това 
стана след указания на ЦИк. в 
мотивите бе посочено, че чети-
рите кметства, намиращи се на 
територията на града, не попа-
дат в актуализирания списък на 
нСИ към 4 август т.г. и следо-
вателно в тях не следва да се 
провеждат местни избори през 
октомври.

нова вълна от бомбени 
заплахи заля много училища 
в страната. Сигнали за бом-
ба бяха получени в области-
те Бургас, Русе, Стара Заго-

ра, София и Сливен, съобщи 
пресцентърът на мвР. неза-
бавно е стартирала процеду-
рата за действие при заплаха 
от изпользване на взривно 

устройство в обект за общест-
вено ползване с масово пре-
биваване на хора, като поли-
цията извърши претърсване 
на сградите. в Стара Загора 

например учениците не са 
били евакуирани, а часовете 
са продължили. Припомняме, 
през март десетки училища 
бяха затворени отново зара-

ди бомбени заплахи. няколко 
седмици по-късно пък ГДБоП 
задържа трима ученици за из-
пращане на сигнали за бомба 
в учебни заведения.

Съдът в Перник върна 
изборите в четири 
пернишки кметства

Нова вълна от бомбени заплахи в училища

Доброволци към Българския младежки червен кръст във Велико Търново 
раздадоха над 120 порции храна на нуждаещи се хора в центъра на града
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“общинската политика 
трябва да е най-близка до хо-
рата, до техните всекидневни 
проблеми и потребности. виж-
даме обаче, че управляващите 
вече 12 години само замитат 
проблемите на хората в селата 
иганово, Певците, мраченик, 
Домлян, розино, Пролом, Дъбе-
не, войнягово, климент, Соко-
лица, кърнаре и кв. “Сушица”. 
това заяви кандидатът за кмет 
на карлово от “бСП за бълга-
рия” веска ненчева след актив-
ни срещи с хората от малките 
населени места на общината.

“липса на транспорт и 
тотално скъсани връзки с об-
щинския център, лоши пъти-
ща, липса на лични лекари, 
липса на равен достъп до со-
циални услуги - това е част от 
резултата от тези 12 години на 
безхаберие към малките насе-
лени места”, посочи ненчева.

“бСП е доказала във вре-
мето, че провежда и отстоява 
последователна политика в 
подкрепа на хората. можем и 
ще изградим социална общи-
на, имаме решения както за 
общинския център, така и за 
малките населени места, заб-
равени от досегашната власт”, 
категорична е ненчева.

кандидатът на бСП по-
сочи и конкретни решения, 
за да се подобри животът на 
хората в малките селища на 
община карлово. “нужни са 
ясни правила за финансиране 
на кметствата, за да се даде 
възможност за изпълнение на 
правомощията на избраните 
кметове”, подчерта тя.

“нова общинска транс-
портна схема за градски, 
междуселищен и ученически 
транспорт, приемане на общ 
устройствен план, строго спаз-

ване на нормите за строител-
ство, контрол за изпълнението 
на плана за поддържане на реч-
ните корита и отводнителните 
диги, язовирите и защитни съ-
оръжения, са сред приоритет-
ните действия, които ще пред-
приемем”, посочи ненчева.

тя е категорична, че са 
необходими нови зони за ви-
део наблюдение в районите 
на училища, паркове, спирки, 
пазари и други обществени 
пространства и контрол. веска 
ненчева, която е уважаван 
карловски учител, подчерта, 
че е необходим пълен обхват 
и задържане на децата и уче-
ниците в образователната 
система, чрез взаимодействие 
на всички ангажирани инсти-
туции. За ненчева е важно и 
провеждането на реална об-
щинска здравна политика.

“През следващите две сед-

мици срещите ни с хората про-
дължават. не съм оптимист, 
че ще чуем нещо по-различно. 
но съм оптимист, че на 29 ок-

томври, с номер 1 в бюлети-
ната безвремието в община 
карлово ще приключи”, кате-
горична е веска ненчева. 

Веска НеНчеВа: 

БСП ще спре управлението
на „замитане на проблемите“
Имаме решения за малките селища в общината, заяви кандидатът за кмет на БСП за Карлово

Спортният деятел ки-
рил минков, който възро-
ди футбола в никюп е на 
път да спечели и кметски-
те избори в селото. издиг-
натият от “бСП за бълга-
рия” настоящ президент 
на местния “олимпиакос - 
никюп 2018” получи сил-
на подкрепа от жителите 
на населеното място.

Десетки негови под-

дръжници дойдоха на сре-
щата с минков. За да му 
пожелае успех пристигна 
и зам.-председателят на 
нС и на бСП кристиан 
вигенин. той подчерта, 
че в общини, които се уп-
равляват от десни партии, 
малките населени места 
винаги са ощетени. По ду-
мите му качеството на жи-
вот във всички населени 

места трябва да е сходно.
“нямах никакво коле-

бание днес да дойда в ни-
кюп. трябва да ви кажа, че 
в общини, в които упра-
влява бСП, винаги на пър-
во място се поставят хора-
та”, сподели вигенин. По 
думите му вече е отправе-
но питане към мррб кога 
ще бъде ремонтиран пътя 
до никополис ад иструм. 

това е и един от приори-
тетите на кирил минков, 
след като бъде избран за 
кмет. той обеща да пребо-
ри проблема с безводието, 
както и да осигури видео 
наблюдение за по-голяма 
сигурност. 

Зад минков застана 
и кандидатът за кмет на 
община велико търново 
ирена Стасинопулу. тя 

призова всички да гласу-
ват на 29-ти октомври с 
номер 1. а водачът на лис-
тата с общински съветни-
ци в старопрестолния град 
михаил михалев беше ка-
тегоричен, че минков ще 
започне работа за решава-
не на проблемите още на 
следващия ден след избо-
рите.

Предизборната среща 

в центъра на никюп се 
превърна в истински праз-
ник за жителите и гостите 
на селото. Сред присъст-
ващите бяха още кандида-
тите за общински съветни-
ци Желка Денева, марио 
иванов, красин карако-
цев, Стефан Стоянов, ни-
кол григорова, Стефани 
велева, тихомир тодоров 
и Йордан Свраков. 

Един от най-сериозните про-
блеми в район “владислав варнен-
чик” е презастрояването във втори 
микрорайон, както и плановете на 
реститутите за изграждане на око-
ло 200 нови кооперации в трети и 
четвърти, заяви георги Йорданов, 

кандидат за кмет на района от коа-
лиция “бСП за българия”. 

Според него е нужно да се про-
учат възможностите за изменения 
в трафика, нуждата от разширение 
на пътни платна, допълнителната 
натовареност върху водоснабдя-

ването и канализацията. трябва да 
се направи анализ на нуждата от 
допълнителни места за паркиране, 
както и план за изграждане на нови 
многоетажни паркинги, казва Йор-
данов. Според него е нужно да се 
работи за изграждане на нови учеб-
ни заведения или разширение на 
вече съществуващите, както и да се 
изследва възможни ли са промени 
в здравната инфраструктура. няма 
да допусна ударното презастроява-
не, което се случва през последни-
те години, да продължи, за да не се 
превърне район “владислав вар-
ненчик” в бетонирана земя, казва 
Йорданов.

Селата в община враца 
са важна част от общност-
та и заслужават специално 
внимание и подкрепа, заяви 
кандидатът на бСП за кмет 
на враца иван иванов на 
среща с жители на селата 
върбица и вировско.

“Ще работим за раз-
ширяване на транспортни-
те връзки и подобряване 

на инфраструктурата като 
осигурим редовен транс-
порт между селата и вра-
ца. това ще улесни мобил-
ността на жителите и ще 
им предостави по-голям 
достъп до работни места 
и образователни инсти-
туции. Здравеопазване за 
всички: тук ще се борим 
за по-добър достъп до 

здравеопазване в селски-
те райони. това включва 
укрепване на местните 
здравни центрове и осигу-
ряване на по-лесен достъп 
до медицински услуги за 
всички жители”, подчерта 
иванов.

той пое ангажимент 
за ремонт на водопре-
носната мрежа, което ще 

подобри качеството на 
водоснабдяването в се-
лата. Ще инвестираме в 
поддръжка и подобрение 
на улиците в общината и 
осигурявайки по-добри 
условия за живот и дви-
жение, твърди иванов.

“нашата цел е да 
създадем по-добра и по-
устойчива общност, къ-
дето всеки гражданин 
има равен достъп до въз-
можности и услуги. това 
представлява само нача-
лото на нашия ангажи-
мент към селските общ-
ности в община враца”, 
поясни иванов.

Кандидатът за кмет на “БСП за България” за 
Троян Донка Михайлова се срещна с жители на кв. 
“Буковец”. Хората оценяват направеното - цялостно 
обновяване на ВиК-инфраструктурата, асфалтиране 
на улиците в квартала, детската площадка. 
Притесняват ги невъзстановените участъци от 
ремонтните дейности на ВиК. Участниците в 
срещата споделиха, че вече са направили своя избор и 
на 29 октомври ще гласуват с бюлетина номер 1 

Кирил Минков ще управлява Никюп заедно с неговите жители

ГеорГи ЙордаНоВ:

Проблем за район 
„Владислав Варненчик”  
е презастрояването

иВаН иВаНоВ:

Селата в община Враца 
заслужават внимание и подкрепа
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“Ще се намери ли в ГЕрБ 
поне един смел човек, който да 
каже на този човек да спре да ви 
излага? Борисов, че лъже, лъже. 
ама чак пък толкова. Ходи от 
град в град и тръби как научил 
от медиите, че асен василев 
ще тегли нов дълг и колко лошо 
било това. Ето какво казва: “от 
медиите научаваме, че минис-
тър василев иска да тегли нов 
дълг. не е ясно и какъв ще бъде 
размерът на дълга. очакваме да 
видим с какво ще задлъжнеем”, 
коментира лидерът на БСП кор-
нелия нинова думите на Бойко 
Борисов във Фейсбук.

“Чудя се на депутатите от 
ГЕрБ как търпят Борисов всеки 
ден да ги прави на маймуни. този 
нов дълг е приет с гласовете на 
ГЕрБ. 63 депутати от ГЕрБ са 
приели нов държавен дълг от 7,5 
млрд. лв. - чл. 69 ал. 1 от Закона 
за държавния бюджет. ако ГЕрБ 
бяха гласували “против”, нямаше 
държавата да задлъжнее още и 
още. и понеже Борисов попита 
кой е виновен, отговорът е един - 
ти си виновен”, допълва нинова.

Повод за нейния коментар ста-
наха критиките на лидера на ГЕрБ 
към финансовия министър асен 
василев  в неделя за изявлението 
му, че ще изтегли предвидения в 
закона дълг до края на годината.

тази година държавата вече 
излезе веднъж на международ-
ните пазари, като още на 17 
януари емитира 10-годишни ев-
рооблигации с номинален обем 
от 1,5 млрд. евро (2,9 млрд. лв.), 
с които бе погасен падежирал 
през март външен дълг. това 
изчерпи разрешения лимит дълг 
към онзи момент. 

Заради липсата на редовно 
приет бюджет до лятото слу-
жебното правителство времен-
но преустанови тегленето дори 
на вътрешен дълг, поради което 
министерството на финансите 
сериозно изостана с набиране-
то на новия дълг тази година. 
Предвид факта, че лихвите на 
вътрешния пазар се оказаха дос-
та неизгодни през последната 
година, излизането на външните 
пазари е неизбежна стъпка за ко-
ето и да било правителство, при 

положение че необходимата за 
набиране сума е над 4 млрд. лв. 

независимо че в края на юли 
партията на Борисов одобри 
“Бюджет 2023” с таван на новия 
дълг за годината от 7,5 млрд. лв., 
в неделя той се оказа неинфор-
миран по въпроса. 

“няколко милиарда минус 
сме. като (не)коалиция не сме 

информирани, че правителство-
то се готви за нови заеми, поне 
аз”, каза Борисов в търговище 
на предизборна среща на ГЕрБ. 
Борисов каза още, че министър 
асен василев е говорил, че има 
по-малка събираемост от “мит-
ници” и от националната аген-
ция за приходите (наП). 

тази година има изостава-

не на постъпленията от ДДС 
на фона на събраното през 
миналата година, но въпре-
ки това “сглобката” на ГЕрБ, 
ДПС и “Продължаваме промя-
ната-Демократична България” 
записа нереалистични постъ-
пления от данъка в Бюджет 
2023, поради което те вървят 
към неизпълнение.

националният статис-
тически институт (нСи)
отчете скромна дефлация 
за септември в размер на 
0,1%. Поскъпването за пър-
вите девет месеца на тази 
година е 3,4%, а на годиш-

на база - 6,3%. Септември е 
третият месец за 2023 годи-
на, през който нСи отчита 
дефлация - предишните 
бяха май и юни.

Дефлацията през сеп-
тември може да се обясни 

с края на туристическия се-
зон, защото групите стоки, 
които отбелязват най-го-
лямо намаление на цените, 
са развлеченията - минус 
10,1%, и ресторанти и хоте-
ли - минус 1,9%.

При всички останали 
стокови групи се отчита ръст 
на цените. Храните и безал-
кохолните напитки, които 
са с най-голяма тежест в по-
требителската кошница, са 
поскъпнали средно с 0,5%. 
транспортните услуги - с 
4%, а образователните (за-
ради началото на учебната 
година) - с 4%.

Сред хранителните сто-
ки нСи отчита най-същест-
вен спад на цените през сеп-
тември на зрял лук, пипер, 
грозде, моркови, ориз,  риба, 

ябълки, кафе, олио, масло, 
мляко, брашно, хляб “Доб-
руджа”, леща. в същото 
време домати, краставици, 
зеле, тиквички, патладжан, 
чесън, маслини, колбаси и 
свинско месо продължават 
да поскъпват. 

транспортът поскъп-
ва, защото през септември 
са се увеличили цените на 
дизеловото гориво - с 6,2%, 
газ пропан - с 4,8%, на 
бензин а95н - с 4,5% и на 
а100н - с 3,8%.

избухването на военния 
конфликт на територията на 
израел и ивицата Газа поро-
диха тревоги, че проблемът 
с поскъпването на горивата 
тепърва ще се задълбочава 
заради повишение на коти-
ровките на петрола. 

Повече от половината работодатели у 
нас през тази година са повишили заплатите 
с до 10%. За миналата година ръстът е бил 
14-15 на сто. очертава се като тенденция 
работодателите да планират ръст на възна-
гражденията с около 10 на сто. Данните са 
от проучване на консултантска компания, 
в която са се включили 350 фирми, съобщи 
Бнр. най-голям е ръстът в София, варна, 
Пловдив, Стара Загора, русе и Пазарджик. 
в градовете видин, кюстендил, Благоев-
град, Хасково и Смолян възнагражденията 
остават до два пъти по-ниски.

Столицата привлича повече чуждес-
транни инвестиции и мултинационални 
компании. такива компании вече се ориен-
тират и към други големи градове, отбеляза 
пред Бнр Полет Живина - експерт “Проуч-
ване на възнагражденията” в компанията, 
провела проучването.

88% от компаниите предоставят бону-
си на служителите си, става ясно още от 
проучването. Сред бонусите са такива за 
препоръка на друг служител, както и за ло-
ялност - дългосрочно оставане на работа в 
съответната фирма. Средно 25 дни е макси-
малният платен отпуск.

на българския пазар навлизат т.нар. 
гъвкави придобивки като ваучери за храна, 
карта за спорт или пък избор между допъл-
нително здравно осигуряване и добавка за 
транспорт. Хибридният модел на работа - 
присъствено и дистанционно, както и гъвка-
вото работно време, генерират все по-голям 
интерес от страна на търсещите работа. 

“все повече хора, които гледат обяви 
за работа, оценяват предимството на гъв-
кавото работно време”, коментира Полет 
Живина.

на европейските страни предстоят 
няколко тревожни години, пише ав-
торитетното списание “икономист”, 
цитирано от Бта, в статия, в която оч-
ертава икономическите проблеми пред 
региона: забавяне на растежа, бавно от-
стъпление на инфлацията, продължава-
що влошаване на бизнес доверието. 

“икономист” представя оценките 
си в своеобразен “икономически пето-
бой”, в който награждава със златен, 
сребърен или бронзов медал страни-

те според представянето им във всяка 
от петте дисциплини: търсене, дълг, 
демография, декарбонизация, “раз-
качване от авторитарни икономики”.  
Шампион в общата класация е ирлан-
дия, която е отличена с четири златни 
и един сребърен медал. 

България получава един златен ме-
дал, два сребърни и два бронзови ме-
дала. Златното отличие за страната ни 
е в категорията “дълг”, където “ико-
номист” ни поставя на първо място 

сред европейските страни - с най-ни-
ски разходи за обслужване на дълга 
или 3,8 процента от брутния вътрешен 
продукт (БвП). 

в категорията “търсене” издание-
то поставя на първо място Финландия, 
при показателя “демография” първе-
нец е ирландия, по “декарбонизация” 
начело е кипър, а делът на общата 
търговия с икономики, управлявани 
от автократични режими, е най-нисък 
в Люксембург. 

Корнелия нинова: 

Борисов лъже 
и за дълга
Лидерът на ГЕРБ се оказа неподготвен 
за параметрите на бюджета за 2023 г.

От стенограмата се вижда, че депутатите от ГЕРБ са гласували за увеличението на дълга

Над половината 
компании вдигнали 
заплатите с 10% 

България със златен медал в престижна класация

Дефлация през 
септември, за година 
поскъпването е 6,3% 
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА ИЗКОРЕНЯВАНЕ 

НА БЕДНОСТТА. От-
белязването му води 
началото си от 1987 
г. На този ден над 
100 хил. души се съби-
рат на пл. “Трокаде-
ро” в Париж, където 
през 1948 г. е подписана Всеобщата декларация за 
правата на човека, за да почетат жертвите на 
крайната бедност, насилие и глад. Те обявяват, че 
бедността е нарушение на човешките права и при-
знават необходимостта хората да се обединят, 
за да защитят зачитането на тези права. На 22 
декември 1992 г. Общото събрание на ООН обявява 
17 октомври за Международен ден за изкореняване 
на бедността.

1849 - УМИРА ФРЕДЕРИК ШОПЕН, ПОЛСКИ 
КОМПОЗИТОР (Р. 1810 Г.). 
Подобно на Моцарт, той е 
дете-чудо и свири на пиано и 
композира от малък. Автор 
на много произведения за пиа-
но, опоетизира и драматизи-
ра танците мазурка, полоне-
за, валс и превръща скерцото 
в самостоятелно произведе-
ние. Умира от туберкулоза, ненавършил 40 години.

1902 - ПРОИЗВЕДЕН Е ПЪРВИЯТ АВТОМО-
БИЛ С МАРКАТА “КАДИЛАК”. В САЩ марката 
се е превърнала в си-
ноним на високо ка-
чество и престиж. 
Общоприетият ло-
зунг на “Кадилак” е 
“Life, Liberty and the 
Pursuit” (“Живот, 
свобода и  реследване”), упоменат в Декларацията 
за независимост на САЩ. Марката “Кадилак” е 
собственост на “Дженеръл мотърс” от 1909 г.

1923 - В БУРГАС СЕ РАЖДА АПОСТОЛ КАРА-
МИТЕВ, АКТЬОР (УМИРА 1973 Г.). Много популя-
рен през 60-те години на 
ХХ в. Завършва НАТФИЗ 
през 1951 г. Жени се за 
актрисата Маргари-
та Дупаринова, с която 
имат син и дъщеря, също 
актьори. Дълги години 
е сред водещите актьо-
ри на Народния театър 
“Иван Вазов”, където създава поредица от забеле-
жителни роли. Дебютът му в киното е във филма 
“Утро над родината” (1951). На негово име е наре-
чен драматичният театър в Димитровград. Сред 
известните ленти с негово участие са “Любимец 
13”, “Двама под небето”, “Рицар без броня” и др.

1931 - АЛ КАПОНЕ Е ОСЪДЕН. Гангстерът от 
неаполитански про-
изход е роден в Ню 
Йорк през 1899 г. За-
почва кариерата си в 
Бруклин, след което 
се мести в Чикаго, 
където се превръща 
в глава на американ-
ската мафия. Към края на 1920 г. ФБР го поста-
вя в листата на “най-търсените”. През 1931 г. Ал 
Капоне е обвинен и осъден на 11 години затвор от 
федералните власти за укриване на данъци.

1999 - В ГЕРМАНИЯ Е НАМЕРЕН ОРИГИНА-
ЛЪТ НА СПИСЪКА НА ШИНДЛЕР. Оскар Шинд-
лер (1908-1974) е немски 
индустриалец, който по 
време на Втората све-
товна война спасява близо 
1200 работници от смърт 
в концентрационни лагери 
на фашистите. Общест-
веността научава за де-
лата му главно от филма “Списъкът на Шиндлер” 
на Стивън Спилбърг. 

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Бездънна яма
  �

Евгени ГАВРИЛОВ

министър на иконо-
миката Богдан Богданов 
намекна, че е готов да за-
крие Държавната консоли-
дационна компания(Дкк) 
с мотива, че тя се е пре-
върнала в бездънна яма - 
финансирала съмнителни 
проекти, а милионните 
лихви по кредитите за тях 
отивали на гърба надър-
жавата. 

тази структура бe cъз-
дaдeнa първото правител-

ство на ГEрБ прeз 2010 
г. c цeл да обедини оста-
тъчните дялове на държа-
вата от приватизираните 
предприятия, като парите 
от техните продажби да 
пocтъпвaт в нeя вмecтo в 
Cрeбърния фoнд. в един 
момент обаче се появи 
холдинг, кoйтo oбхвaщa 
вcичкo - oт киceлo млякo, 
винo и рoзoвo мacлo дo 
бившe лeтищe, вoeннo 
прoизвoдcтвo и oръжeйнa 
търгoвия. С времето Дкк 
на практика се превърна в 
оръжеен мастодонт. 

тя се свързваше глав-
но с непрозрачни сделки 
и управление. Холдингът, 
кoйтo e coбcтвeник нa 
гoлeмитe oръжeйни дър-
жaвни фирми кaтo вмЗ, 
“кинтeкc”, кaктo и нa рe-
дицa други прeдприятия c 
aтрaктивни имoти и биз-
нec, дълго време нямаше 
дoри интeрнeт caйт. 

Cлeд пocлeднoтo 
увeличeниe кaпитaлът 
й e 885 млн. лв., нo тя 
рeaлнo нe извършвaше 
търгoвcкa дeйнocт. в 
cрeдaтa нa юли 2018 г.  
правителството реши ми-
ниcтeрcтвoтo нa икoнo-
микaтa дa пoхaрчи вну-
шитeлнaтa cумa oт 500 
млн. лв. зa рeмoнтa нa 
858 язoвирa, пoлoвинaтa 
oт кoитo ca зa cпeшeн и 
aвaриeн рeмoнт. 

очевидна бе липcaтa 
нa кaпaцитeт зa пoдгoтoв-
кa и възлaгaнe нa рeмoнт-
нитe дeйнocти нa язo-
виритe. ремонтът на 
язовирите трябваше да 
бъде направен от двe фир-
ми, кoитo ca пoд шaпкaтa 
нa Дкк - “Eкo aнтрaцит” 
и “Eкoинжeнeринг рм”.в 
прeдмeтa нa дeйнocт 
нa първoтo дружecтвo 
влизaт дeйнocти пo лик-
видaция и кoнceрвaция 

зa oбeкти oт въглeдoбив-
нитe дружecтвa, рeкул-
тивaция нa тeрeни, прe-
чиcтвaнe и oпaзвaнe нa 
пoвърхнocтни и пoдзeм-
ни вoди. втoрaтa фирмa 
- “Eкoинжeнeринг - рм” 
нe e в пoртфeйлa нa Дкк, 
a нa дирeктнo пoдчинe-
ниe нa миниcтърa на ико-
номиката. нeйният прeд-
мeт нa дeйнocт cъщo e 
cвързaн c рeкултивaция и 
мoнитoринг нa рaдиoaк-
тивнo зaмърceни oбeкти, 
c oчиcтвaнe нa зaмърceни 
вoди, кaктo и инжeнeрин-
гoвa дeйнocт. Дълго вре-
ме дружеството нямаше 
управленска структура.

така парите за язови-
рите и те потънаха в без-
дънната яма. Сега, по ду-
мите на Богдан Богданов, 
те са на привършване, а 
резултатите от тяхното 
пропиляване са повече от 
съмнителни.  

АНАТолИй сТАНКУлов

страшилището МРЗ
  �

Мая ЙОВАНОВСКА

и с невъоръжено око 
може да се забележи как 
периодично представи-
тели на българския биз-
нес изпадат в истерични 
състояния. тези прис-
тъпи се появяват вина-
ги, когато дори само се 
заговори за повишаване 
на минималната работна 
заплата, и се изострят, 
достигайки върховете в 

музикалната гама, при 
утвърждаване на нова 
по-висока мрЗ.

След като в начало-
то на годината бизнесът 
рева, че липсват не само 
квалифицирани, но и 
нискоквалифицирани ра-
ботници, и поиска внос 
на кадри от чужбина, 
наративът през послед-
ните седмици беше ряз-
ко сменен. Първо чухме 
плашещите резултати 
от годишната анкета на 
АикБ как 52% от ра-
ботодателите ще съкра-
щават работници дого-
дина. А след като стана 
известно, че от януари 
мрЗ става 933 лв., теле-
визорите се напълниха 
с оплаквачки на българ-
ския бизнес.

минималната заплата 
беше обвинена за всички 

наши финасови и стопан-
ски несгоди. Даже един 
икономист от БСк силно 
се притесни, че тя помпа-
ла инфлацията. Ами да 
турим насред площад на-
родно събрание едно чу-
чело на мрЗ и то да бъде 
публично линчувано! 
извинете, скъпи работо-
датели, но нашата мини-
мална работна заплата, не 
само е най-малката в ЕС, 
но и комай единствената, 
която се облага с данък. 
По данни на синдикатите 
две-трети от домакин-
ствата у нас са под жиз-
нения стандарт, който е 
необходим за поддържа-
не на нормален живот, а 
около една-трета - са под 
прага на бедност. рабо-
тещи бедни, нали сте чу-
вали това понятие. У нас 
са най-много. модерните 

роби на Европа сме.
от една страна ра-

ботодателите твърдят: 
няма пари за повишаване 
на минималната работна 
заплата, а от друга хора-
та казват: няма как да се 
живее с тези пари. как-
во тогава е решението? 
Ами ако и ние кажем, че 
няма да плащаме? как 
се съществува с под 700 
лв., колкото сега остават 
от минималната запла-
та след като държавата 
прибере своето? колко 
ли пък ще скочи инфла-
цията като от сегашните 
780 лв., мрЗ стане 933 
лв.? Спекулантите на 
всякакви нива ни свали-
ха по няколко кожи през 
последните кризисни 
години, но се оказва, че 
сега страшилището мрЗ 
ще ни доубие! 
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медът е един от най-цен-
ните хранителни продукти, 
освен че е и вкусна храна. 
През последната година оба-
че проблемите в сектора се 
задълбочават. има спънки 
както при производството 
на мед, така и при реализа-
цията му. Продължава да 
стои нерешен и проблемът 
с евентуалното смесване на 
българския мед с вносен. в 
тази връзка помолихме да 
направи обобщена “снимка” 
на настоящото положение на 
пазара на мед у нас Сергей 
Петров - основател и упра-
вител на онлайн платформа-
та “истински мед”.

“Положението на пче-
ларския сектор в България, 
както го виждам от бизнес 
перспектива, е крайно тре-
вожно”, разказва Петров. По 
думите му, през последното 
десетилетие, отношението 
към пчеларите от страна на 
държавата като цяло е било 
неблагоприятно, което е до-
ведело до сериозен отлив на 
пчелари от професията. от 
2019 г. насам, 

броят на пчеларите  
в страната  

е намалял с над 30%, 

т.е. от около 19 000 на близо 
12 000. “това обаче е про-
блем не само за сектора, а 
има и дългосрочни последи-
ци за местната аграрна ико-
номика, тъй като намалява 
опрашването на растенията”, 
посочи Петров.

от друга страна, ниските 
цени “на едро” за меда съз-
дават финансови затрудне-
ния за пчеларите. всъщност 
това е една от основните 
причини за създаването на 

онлайн платформата “истин-
ски мед” и услугата “оси-
нови кошер”, като целта е 
да се възстанови доверието 
между продавачите на мед 
и потребителите. “Чрез тази 
програма предоставяме пъл-
на прозрачност във веригата 
на доставката на мед, пред-
ставяме историята на всеки 
продукт и пчеларя зад него, 
извършваме лабораторни 
тестове и дори обучаваме 
клиентите си за важността 
на пчелите в екосистемата и 
полезните свойства на меда”, 
обясни Сергей Петров.

текущата средна изкуп-
на цена “на едро” на меда в 
България е трудно да се оп-
редели точно поради слабата 
регулация на пазара и липса-
та на официални данни. ог-
ромна част от пазара на мед 
в страната е неофициален и 
съответно приходите (и раз-
ходите) не се декларират.

“Според моята информа-
ция, цените “на едро” вари-
рат между 3,20 лв./кг и 4,50 
лв./кг, което е абсурдно ни-
ска цена, и в резултат много 
пчелари съхраняват продук-
цията си на склад.

за да се определи спра-
ведливата надценка, трябва 
да се направят регулации и 
стандарти за качеството на 
меда и да се въведе по-го-
ляма прозрачност на пазара. 
този процес изисква актив-
но участие както на държав-
ните институции, така и на 
пчеларите и търговците”, 
обяснява специалистът.

Предимствата  
на българския мед

Българският мед има ня-
колко предимства спрямо 
вносния мед от други стра-
ни. Първо, България разпо-
лага с разнообразна приро-
да и изразени сезони, което 

предоставя възможност за 
производство на мед с раз-
лични вкусове и свойства 
през цялата година. второ, 
традиционната пчеларска 
култура и опит в отглеж-
дането на пчели в страната 
подпомагат производството 
на висококачествен мед.

нашите медни продукти 
се отличават с богат състав, 
включващ над 20 витами-
ни и микроелементи, което 
ги прави ценни за здравето. 
нашата култура и традиции 
свързани с меда също играят 
важна роля за предпочитане-
то на българския мед от на-
шите потребители.

в България има различни 
видове мед, които са уникални 
за страната и различават спря-

мо растителността и районите, 
в които са събрани от пчелите. 
Един от най-известните уни-
кални видове мед е “Стран-
джански манов мед”, който 
има статут на продукт със за-
щитено наименование за гео-
графски произход. този мед 
се добива в Странджа планина 
и се характеризира с изключи-
телно високо качество поради 
чистата вода, почва и въздух в 
региона, както и ограничената 
земеделска дейност.

Смесването  
на българския мед  

с вносен

Смесването на български 
мед с вносен наистина е се-
риозен проблем, казва Сергей 
Петров пред Money.bg. за да 
се предотврати този вид ма-
нипулации, е необходимо да 
се въведат строг контрол и 
стандарти за качество на меда, 
категоричен е експертът.

По думите му, Евро-
пейската комисия работи в 
тази насока, като инициира 
#honeYstlabeling, която пред-
лага етикетиране, показващо 
произхода на меда. това би 
помогнало на потребителите 
да разграничават българския 
мед от вносния и да подкре-
пят местните пчелари. този 
вид регулации и мерки за 
контрол са от съществено 
значение, за да се гаранти-
ра качеството на българския 
мед и да се поддържа добрата 
репутация на продукта.

относно въпроса, трябва ли 
държавата да подпомага пове-
че на производителите на мед 
- като се има предвид, че това 
е уникален продукт, основате-
лят на “истински мед” смята, 
че пчеларите в България чес-
то се чувстват пренебрегвани 
от държавните институции. 
Причината е, че предоставя-
ните субсидии обикновено са 
недостатъчни, за да подкрепят 
икономическата устойчивост 
на пчеларските стопанства.

освен това, трябва да се 
оцени не само уникалният 
продукт пчелен мед, но и 
екосистемната услуга, из-
вършвана чрез опрашването 
на растенията от пчелите, 
подчертава още експертът.

Money.bg

*Заглавията  
са на редакцията

 
 
 
 
 
 

През последните месеци, във връзка със солидарността 
с Украйна, от там у нас бяха внесени - с цел предстоящ 
реекспорт - големи количества зърно и слънчоглед, а както 
се оказва, и мед. В тази връзка, български пчелари имат 
съмнения и опасения, че Българската агенция по безопас-
ност на храните (БАБХ) не следи стриктно за качествата 
на меда у нас - а би трябвало, за да не се допусне смесване 
на български с украински мед (той е с много по-ниски ка-
чества и не отговаря на европейските стандарти), който 
да се продава като български. 
Според пчеларите, БАБХ е добре да обръща внимание не 
само на правилното етикитиране на меда, а да се правят 
проверки и дали съдържанието и качеството на меда 
отговарят на етикета. “Пчеларите - относно вноса от 
Украйна - са в голяма степен в положението на зърнопро-
изводителите, т.е. искаме държавата да се намеси и да 
защити бранша, за да не “залежава” български мед заради 
по-нискокачествен внос”, е мнението на пчеларя Любомир 
Илчовски. “Смятам, че създаването на кооперативи на 
пчеларите би имало положително въздействие за секто-
ра”, обяснява той. По думите му, това би помогнало в 
насока договаряне на по-високи изкупни цени на меда.

Занижен ли е контрола 
за вноса от Украйна

Цената „на едро” на еликсира у нас е абсурдно ниска - между 
3.20 и 4.50 лв/кг, по веригата към магазина поскъпва тройно

Ще оцелее ли 
българският мед*
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Украинският конфликт, 
в рамките на който САЩ 
правят всичко възможно за 
ликвидиране на руски во-
еннослужещи и унищожа-
ване на вражеската техника 
- с изключение на участие 
в активни бойни действия - 
представлява най-опасната 
международна ситуация за 
Америка. на никое друго 
място по света вашингтон и 
неговите съюзници в нАто 
не са толкова близо до пря-
ко стълкновение с ядрена 
държава. Администрацията 
на Байдън обвързва бъде-

щето и самото оцеляване на 
Съединените щати с воен-
ните амбиции на друга дър-
жава - такава е плашещата 
реалност. обаче пламенни-
те привърженици на Украй-
на не само затварят очите 
си за това, а и упрекват за 
недостатъчната, според тях, 

подкрепа за киев.
Фредерик Стар от ана-

литичния институт за 
Средна Азия и кавказ и ру-
ският политически наблю-
дател Андрей Пионтковски 
наскоро обвиниха директо-
ра на ЦрУ Уилям Бърнс в 
“предателство” във връзка 

с възможни преговори за 
двустранни ограничения на 
ролята на вашингтон в тази 
прокси война, която става 
все по-ожесточена.

За тях подкрепата за 
правителството на Зеленски 
очевидно е над интересите 
на американския народ. те 
са недоволни от “изкустве-
ното и саморазрушително” 
табу върху предаването на 
оръжия, което според тях е 
струвало на Украйна много 
кръв. Двамата критикуват и 
ограниченията върху дос-
тавянето на самолети и ра-
кети, оплаквайки се от “су-
ровата реалност”. Ето тези 
експерти безсрамно биха 
поставили своя съюзник на 
първо място.

На стр.9                                                                                                                                  

n Вие сте с предава-
нето “Валдман-Лайн” 
- предаване за хора, 
умеещи и обичащи да 
мислят. Програмата е 
неутрална зона и както 
винаги с огромно удо-
волствие представям 
днешния гост - ръково-
дителя на израелска-
та специална служба 
“Натив”. Моят първи 
въпрос е обусловен от 
скорошното ни интер-
вю, когато обсъждахме 
войната от Йом Кипур 
- 50 години от начало-
то й. Тогава с мъка на 
сърцето говорехте, че за 
изминалите години е на-
правено малко. Този път 
виждаме, че убитите 

израелци са много над 
700. Повече от 2500 са 
ранените. Не е ли случи-
лото се на 7 октомври 
нагледна илюстрация 
на Вашите думи за не-
направените изводи? 

- Да, тогава не бяха 
извлечени никакви изво-
ди. изводи нямаше и след 
Шестдневната война, а 
те са доста сериозни. от 
професионална гледна 
точка има доста пробле-
ми, включително във 
ввС. в нашата армейска 
култура нямаме навика 
да правим професионал-
на и дълбока оценка на 
случващото се. всичко се 
замазва от политическото 
ръководство, частично и 
от армейското. вторият 
проблем е повърхностно-
то отношение към сериоз-
ните проблеми и подпра-

вянето на фактите.
n Дали случилото се 

днес може да се сравни с 
1973 г.? 

- не. тогава израел во-
юваше с две страни с най-
силните армии в Близкия 
изток. Сега имахме само 
атаки на участък от 64 км 
от два и половина бата-
льона терористи, въоръ-
жени с леко стрелково 

оръжие. и целият южен 
фронт рухва. всичко, кое-
то трябваше да работи, не 
работи - нито системата 
за предупреждение, нито 
системата за връзка, нито 
загражденията, струващи 
милиарди. те се оказаха 
безполезни и не спряха 
дори един джип. Целият 
южен окръг бе почти из-
празнен от военни. всич-

ки бяха в Юдея и Сама-
рия. Демонстрирани са 
безхаберие, безотговор-
ност, липса на професи-
онализъм, непривични за 
израелската армия. това 
е позор и катастрофа. 
Базите на ввС са били 
разграбвани от бедуини, 
отнасящи картечници, па-
трони, дори и авиобомби 
и резервни части за само-
лети, за да ги продават на 
скрап.

всички населени 
места - 23 селища на 
дълбочина 4-5 км, бяха 
превзети. никой не ги 

спря, защото армията 
бе неподготвена, неор-
ганизирана, необучена. 
отговорен за това е на-
чалникът на Генералния 
щаб, който някога бе от-
личен войник. но това бе 
катастрофа. катастрофа 
за командира на южния 
фронт, за началника на 
военното разузнаване, за 
командващия на дивизи-
ята в Газа. във всяка нор-
мална страна те веднага 
щяха да бъдат отстране-
ни от длъжност.

На стр. 9

САЩ И НАТО В ОПАСНА БЛИЗОСТ ДО 
ЯДРЕН СБЛЪСЪК С ЯДРЕНА ДЪРЖАВА

Именно безразсъдните  
действия на САЩ породиха  
кървавия конфликт в Украйна 

В интерес на Байдън 
е да поправи тази грешка - 
чрез преговори с Путин, 
заобикаляйки Зеленски

* Старши научен сътрудник в института Катон (Cato Institute) със 
специализация по външна политика и граждански свободи, автор на 
книги по икономика и политика. Работил е като специален помощник на 
президента Роналд Рейгън и редактор в политическото списание “Ин-

куайър”. Редовно пише за издания като “Форчън”, “Форбс”, “Нашънал 
интерест”, “Уолстрийт джърнъл” и “Уошингтън таймс”

  �
Дъг БЕНДОУ*       

На никое друго място по света Вашингтон и неговите 
съюзници в НАТО не са толкова близо до пряко 
стълкновение с ядрена държава

Хамас трябва да бъде унищожен
Яков кедми пред израелскиЯ журналист александър валдман: 
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Израел, Египет и САЩ са договорили примирие в южната част на Газа за доставка на помощи, предадоха световните 
агенции, позовавайки се на представители на египетските власти. Според дипломати в региона ситуацията 
там остава непредсказуема. Тел Авив и Хамас засега отричат да има примирие в южната част на Газа

Снимки БТА

Канадски работници от “Джене-
ръл мотърс” стачкуват в Уъдсток, 
Онтарио. Те настояват за по-добри 
условия на труд и по-високи заплати

Шотландия търси мандат 
за независимост

Шотландската национална 
партия няма да използва следва-
щите общи избори като “де фак-
то” референдум за независимост. 
Това е завой от стратегията на 
предишния лидер на национали-
стите Никола Стърджън, която 
се стремеше обезателно към про-
веждане на референдум. Ако спе-
чели мнозинството от местата в 
общите избори догодина, ръковод-
ството на партията трябва да 
започне преговори с Уестминстър 
как може да се гарантира незави-
симостта на Шотландия. Според 
депутат от партията това е “по-
скоро търсене на мандат за осигу-
ряване на независимост, а не гла-
суване за самата независимост”.

Лавров ще посети  
Северна Корея

Руският външен министър 
Сергей Лавров ще посети тази 
седмица Северна Корея, съобщи 
МВнР в Москва. Не се съобщават 
подробности за срещите и целта 
на посещението. Вчера Лавров се 
срещна с китайския си колега Ван 
И в Пекин.

Синът на най-богатия  
в Еквадор стана президент

Бизнесменът Даниел Нобоа по-
беди на втория тур на президент-
ските избори в Еквадор с малко 
над 52%. Втора е представител-
ката на левицата Луиса Гонсалес. 
Социолозите твърдяха, че тя ще е 
следващия държавен глава. Побе-
дителят ще заеме поста само до 
2025 г., когато ще се провеат ре-
довни избори.

При антимюсюлманска  
атака в САЩ убиха  
6-годишно дете

Шестгодишно момченце бе 
убито, а 32-годишната му майка 
е в тежко състояние след нападе-
ние срещу тях, защото са палес-
тинци. 71-годишният Джоузеф М. 
Чуба е намушкал детето с нож 26 
пъти, а жената е с 12 прободни 
рани. 

Пакистан забрани  
световни марки

Правителството в Пакис-
тан реши да бъдат бойкотирани 
световни марки напитки и заве-
дения в знак на солидарност с 
палестинците. Временно са заб-
ранени “Макдоналдс”, “Кока-ко-
ла”, “Пепси” и други, защото се 
смята, че собствениците им са 
евреи.

Управляващата консервативна партия “нова Демокра-

ция” на премиера кириакос мицотакис претърпя сериозно 
поражение, след като на втория тур на местните избори опо-

зицията спечели в Атина и Солун.
в столицата досегашният градоначалник костас Бакоя-

нис получи едва 44% от гласовете, отстъпвайки пред Харис 
Дукас, подкрепен от левите СИРИЗА и ПАСок. новият сто-

личен кмет, който започва петгодишен мандат от 1 януари, 
обяви, че победители са всички жители на Атина и градът 
обръща нова страница в историята си.

във вторият по големина град настоящият кмет от “нова 
Демокрация” костас Зервас получи двойно по-малко гласо-

ве от независимия кандидат Стилянос Ангелудис.
Гръцкият премиер мицотакис призна поражение в двата 

основни града. като една от причините за загубата той посо-

чи ниската избирателна активност - антирекордните 40,7% 
при 52,5 на сто на първия тур миналата седмица.

Поражение за Мицотакис,
Атина е с ляв кмет

консервативната партия 
“Право и Справедливост” 
(ПиС) спечели с 36,6% от 
гласовете парламентарните 
избори в Полша, смятани за 
най-съдбоносни в новата ис-

тория на страната. Либерал-

ната “Гражданска коалиция” 
(Гк) получи 31 на сто. 

консерваторите обаче 
губят гласове и места в пар-

ламента. на предишните из-

бори те получиха 235 места 
в 460-местния парламент, 
докато сега ще имат около 
200. Партията им е изоли-

рана от останалите полити-

чески сили, затова най-веро-

ятно либералите ще успеят 
да съставят кабинет заедно 
с центристката ПП “трети 
Път” и “Левицата”, получи-

ли съответно 13,5 и 8,6% от 
гласовете. 

Лидерът на Гк, екс-

премиер на Полша и бивш 
председател на Европейския 
съвет Доналд туск обяви 
победа минути след първите 
екзитполове. “Спечелихме 
демокрация и свобода. Спе-

чели нашата свободна люби-

ма Полша. този ден ще бъде 
запомнен в историята като 
светъл ден, възраждането 
на Полша”, заяви той на ми-

тинг пред симпатизанти.
Под ръководството на 

“ПиС” през последните 
осем години Полша много-

кратно се сблъсква с ЕС по 
въпроси, свързани с върхо-

венството на закона, свобо-

дата на медиите, миграцията 
и правата на ЛГБт общност-

та, което доведе до замразя-

ването на десетки милиарди 
евро от ЕС.

Според анализатори на 
изборите, превърнали се в 
“полско-полска” война, се 
е засилило разцеплението в 
полското общество.

Ако досега парламентът 

и президентът Анджей Дума 
(ПиС) действаха в унисон, в 
бъдеще се очаква жестока 
борба между тях. наблюда-

тели прогнозират, че чинов-

ническият апарат, изграден 
в последните осем години от 
кадри на ПиС, също ще са-

ботира решенията на бъде-

що либерално коалиционно 
правителство.

междувременно предсе-

дателят на управляващата 
партия Ярослав качински, 
обобщавайки резултатите от 
изборите, заяви, че Полша е 
изправена пред “дни на бор-

ба и сблъсъци”.

Опозицията в Полша
се готви за властта
„Право и Справедливост” спечели вота, но се очаква кабинет  
на либералната „Гражданска коалиция” с левицата и центристите 

Лидери на развиващи се страни пристигат в Пекин за 
срещата на инициативата “Един пояс, един път”, организи-

рана по случай десетата й годишнина.
Създадена по идея на президента Си Дзинпин, тя се е 

превърна в знакова за политиката му. китайски компании 
построиха и продължават да строят пристанища, пътища, 
електроцентрали и други инфраструктурни проекти по цял 
свят, за да стимулират търговията и икономическия растеж 
в над 150 държави.

макар западни медии да твърдят, че китайските плано-

ве за развитие и финансирането на проекти са обременили 
много бедни държави с високи дългове, световни лидери 
като владимир Путин възприемат инициативата като жела-

ние за сътрудничество.
Руският президент също ще участва в третото издание на 

форума. основните събития са планирани за сряда и четвър-

тък, включително и двустранните срещу между Си и Путин.

„Един пояс, един път“
навършва десет години
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От стр. 7

n Докато се готвех 
за предаването, ми по-
падна публикация от 
израелските медии от 
17 септември. Там се 
цитират представите-
ли на силовите служби, 
които изразяват при-
теснения за състояние-
то на отбранителната 
инфраструктура по гра-
ницата с Ивицата Газа. 
Ще цитирам написано-
то: “Особено притес-
нение предизвиква мощ-
ността на самоделните 
взривни устройства, ко-
ито са използвани, за 
да се повреди оградата. 
Един от източниците 
се опасява, че през дупки-
те в Израел може да се 

опитат да проникнат 
терористи. Хамас дока-
за, че може да достави 
голямо количество екс-
плозиви при граничната 
ограда...” 

- вече всекиму е ясно, 
че тази система от огради 
не се оправдава. нашите 
военни са умни и добри 
еврейски глави. те не зна-

еха ли за случващото се в 
Украйна? не се ли досе-

щаха, че може да се взе-

мат примитивни дронове 
и да се неутрализират 
всички антени и системи 
за наблюдение? не знаеха 
ли, че с прости снайпе-

ри може да се унищожат 
всички камери за наблю-

дение? не знаеха ли, че 
тези примитивни дронове 
с малък товар могат да 

неутрализират всичките 
системи за връзка? не 
знаеха ли, че с обикновен 
трактор за три минути 
може да се разбият бе-

тонни заграждения? Че 
трактор за половин мину-

та разбива тези нещастни 
огради, които могат да сп-

рат само крава?
Същото е и на грани-

цата с Йордания. нещо 
по-прилично имаме на 
границата с Египет, но и 
там няма да се издържи, 
ако не беше египетската 
власт, а бяха Хамас.

А те направиха всичко 
много просто. неутрали-

зираха всички камери и 
системи за предупрежде-

ние, а под ръка нямаше 
нито един хеликоптер, 
който да се вдигне и да 

разстреля тези булдозе-

ри. Дори дронове не вди-

гнахме. Ударни дронове, 
каквито имаме стотици и 

с които се гордеем. как 
може да се нарече това, 
ако не престъпна небреж-

ност?

От стр. 7
    

Администрацията на Бай-

дън не е потвърдила съществу-

ването на такова споразумение, 
за което Стар и Пионтковски 
подозираха от комуникацията 
на Бърнс с руски официални 
лица. но ако това е вярно, тога-

ва тези опити да се предотврати 
по-нататъшното разпростране-

ние на конфликта са единстве-

ната добра новина за участието 
на вашингтон в него. 

Американският подход 
действително костваше живо-

та на украинците, но вината за 
това съвсем не е в недостатъч-

ната подкрепа. напротив, САЩ 
и техните поддръжници сами 
разпалиха ненужен конфликт.
Първо, до това доведе 

стремежът към господство в 
Европа: нАто се разшири до 
самите граници на русия въ-

преки многобройните обеща-

ния, дадени на кремъл, както 
и многократните предупрежде-

ния за яростна реакция от стра-

на на москва. миналата годи-

на именно този въпрос стана за 
Путин повод да вкара войски в 
Украйна, както наскоро призна 
генералният секретар на нАто 
Йенс Столтенберг.
Второ, това беше погазване-

то на геополитическите интере-

си на наследника на СССр - ру-

ската федерация. С нея просто 
не се съобразяваха, особено на 
Балканите. незаконното напа-

дение на нАто срещу Сърбия 
имаше най-негативно въздейст-

вие върху общественото мнение, 
включително върху настроения-

та на руския елит (сръбската об-

щественост отговори по същия 
начин, затова преобладаващото 
мнозинство от нея гледа към 
москва, а не към Брюксел).
Трето, това е циничното 

отношение към минските спо-

разумения, постигнати за регу-

лиране на конфликта в Донбас. 
вместо да бъдат възможност 
за възстановяване на мира, те 
се превърнаха в трик, нужен 
за печелене на време. Западни-

те лидери обвиниха в тяхното 
нарушаване русия, въпреки че, 

както сега признават, самите 
те дори не са възнамерявали да 
спазват споразуменията.
Четвърто, това е отказът да 

се приемат сериозно намере-

нията на Путин да отговори на 
укрепването на военните връз-

ки между киев и Запада. всъщ-

ност нАто дойде в Украйна, а 
не обратно.
Пето, това е провалянето на 

руско-украинските преговори, 
които започнаха в началото на 
миналата година и можеха да 
сложат край на бойните дейст-

вия само след няколко седмици, 
а не месеци или дори години.
Шесто, това е раздуването 

на прекомерните военни амби-

ции на киев в конфликт, който 
все повече прилича на борба с 
москва до последния украинец. 
Стар и Пионтковски си въобра-

зиха, че с американска помощ на 
въоръжените сили на Украйна 
нищо няма да им струва да про-

гонят “руските орди”. Ако преди 
година в небето над Украйна се 
бяха издигнали сто или повече 
изтребители Ф-16, възкликват 
те, тази “проклета” конфронта-

ция отдавна щеше да е история. 

обаче технологиите рядко опре-

делят изхода от конфликтите.
Преди осем десетилетия 

нацисткият режим отчаяно се 
надяваше, че следващото “вун-

дервафе” (оръжието чудо) ще 
спечели войната. освен това 
прехвърлянето и разполагане-

то на Ф-16 съвсем не бе тол-

кова просто - руските контра-

мерки биха довели до огромни 
загуби, а москва би могла да 
активира своите операции по 
други начини.

нищо от това не намалява 
отговорността на русия. този 
превантивен конфликт доведе 
до огромни жертви и разруше-

ния в Украйна, отне живота на 
десетки хиляди войници и пре-

дизвика сериозни икономически 
затруднения в цяла Европа и ос-

таналия свят. обаче вашингтон 
и правителствата на Стария кон-

тинент не само споделят отго-

ворността за тази ужасна борба, 
но и продължават да проливат 
украинска кръв за постигане на 
собствените си цели.

така например коментато-

рът от “Уошингтън пост” Дей-

вид игнатиус нарече конфликта 

“неочаквана стратегическа въз-
можност”. Според него Съеди-

нените щати изтощават военния 
потенциал на русия с цената на 
съвсем малки загуби. Сенато-

рът русофоб от Юта мит ромни 
също нарече участието на Аме-

рика “изключително мъдро ин-

вестиране на средства”. 
в действителност ползата е 

съмнителна, тъй като москва 
не е заплашвала вашингтон. 
освен това конфликтът стиму-

лира отбранителното производ-

ство в русия и в крайна сметка 
ще укрепи позициите й. москва 
може да поеме към ескалация, 
като разшири списъка с целите, 
засили ударите и дори използва 
атомно оръжие. Путин не иска 
война със САЩ и нАто. но на-

стоящата търпимост на москва 
не гарантира бъдещо смирение, 
ако залозите се повишат.

Украйна е от жизненоважен 
интерес за русия, което означа-

ва, че в краен случай тя ще има 
много по-голямо желание да 
прибегне към ядрената възмож-

ност, отколкото САЩ. въпреки 
че москва не желае да използва 
атомно оръжие, за да постигне 

победа, тя е в състояние да го 
употреби, за да избегне загуба. 
При това правителството на Пу-

тин може да реагира индирект-

но. например възраждането на 
руско-севернокорейските отно-

шения може да доведе до това 
москва да окаже на Пхенян во-

енна подкрепа, включително да 
помогне за миниатюризиране на 
ядрените бойни глави, да оси-

гури по-точно целеуказване и 
много друго. в резултат на това 
кнДр ще получи възможност да 
изпепели американски градове в 
един потенциален конфликт. 

Дори ако Стар и Пионтковски 
са прави, че Бърнс действително 
се е договорил за ограничаване 
на военните действия, това спо-

разумение съвсем не е гаранция, 
че москва и вашингтон няма 
да влязат във война. Съюзниче-

ските панегирици за украинския 
героизъм са само камуфлаж, зад 
който се крие студен разчет: да 
се обезкърви Украйна, за да се 
навреди на русия. САЩ вече са 
отговорни за гибелта на хиляди 
военнослужещи, включително 
високопоставени командири.

Следователно истинската 
цел на вашингтон, противно на 
всички уверения, е не толкова 
да укрепи киев, колкото да от-

слаби москва. но стратегически 
САЩ и ЕС трябва да се стремят 
към прекратяване на военните 
действия. Целта на всяка допъл-

нителна помощ трябва да е една: 
Украйна да започне преговори, 
в хода на които тя, подобно на 
Финландия след втората светов-

на война, да защити независими-

те демократични институции, а 
в най-добрия случай да получи 
приемливи граници и самостоя-

телна външна политика.
отговорността за изпраща-

нето на войски в Украйна носи 
Путин. но САЩ и техните съ-

юзници безразсъдно формира-

ха обстоятелствата, породили 
конфликта. Днес най-добрата 
надежда за мир са преговорите 
между москва и вашингтон, 
които ще спрат ускоряващото 
се движение на съюзниците 
към още по-мащабна и по-кър-

вава война.

В Израел военната служба е задължителна за всички - както за мъжете,  
така и за жените. На служба в армията подлежат всички здрави мъже от 
18 до 29 години и жени от 18 до 25. Всеки, който не е изпълнил задължението 
си в срок, се преследва от закона и по преценка на военните власти отбива 
военната си служба на по-късен етап. Казармата за мъжете е 2,5 години, 
а за жените - 2 години. Освобождават се жените, които вече са сключили 
брак, както и такива с дълбоки религиозни убеждения. За тях е предвидена 
алтернативна служба - в болници, учебни заведения, доброволчески организации

Яков кедми:

Хамас трябва да бъде унищожен

сащ и нато в опасна близост...

Продължение  
в следващия брой  

на ГЛОБУС
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Посланията на Владимир Путин на Валдайския форум:

не ние започнахме така на-
речената “война в Украйна”. 
напротив, ние се опитваме да я 
прекратим. не ние организирах-
ме държавния преврат в киев 
през 2014 г., не ние сплашвахме 
жителите на крим и Севасто-
пол с вдъхновено от нацистите 
етническо прочистване. всички 
тук са информирани и грамотни 
хора. вие знаете какво се случи: 
в продължение на девет годи-
ни украинците бомбардираха, 

стреляха, използваха танкове. 
Срещу Донбас бе разгърната 
истинска война. И никой не 
преброи загиналите деца в Дон-
бас. никой в другите страни не 
плака за тези жертви.   

основната причина за дейст-
вията на Запада е неговата аро-
гантност и могъщество, постиг-
нато чрез ограбване на цялата 
планета. Историята на Запада е 
хроника на безкрайната експан-
зия. Западното влияние в света 

представлява огромна военно-
финансова пирамида и винаги 
се нуждае от ново гориво, за да 
се поддържа.

на Запад май са забравили, 
че съществуват такива понятия 
като разумна сдържаност, ком-
промис, готовност да отстъпиш 
от нещо в името на приемлив за 
всички резултат. не, те са бук-
вално обсебени от едно-един-
ствено нещо - да продадат инте-
ресите си тук и сега, независимо 

от цената, на всяка цена.   
Украинската криза не е те-

риториален конфликт. ние има-
ме огромни територии, които 
да усвояваме - Сибир, Източен 
Сибир и Далечния изток, които 
трябва да развиваме.

САЩ налагат на Европа 
своята икономическа линия, 
опитват се да заменят законите 

със свои правила. През цялото 
време звучи това послание към 
нас: “вие трябва, вие сте длъж-
ни, сериозно ви предупрежда-
ваме...” 

кои изобщо сте вие? какво 
право имате да предупрежда-
вате? Епохата на колониалното 
управление отдавна е приклю-
чила!

Ако Украйна бъде победена и започне 
преговори с Русия, президентът Зеленски 
може да прехвърли част от украинските 
територии на Руската федерация. Изобщо 

не изключвам развой на събитията, при 
който киев ще загуби не само земи, но и 
градове, особено значими за страната и 
нейната икономика. 

най-вероятно Зеленски ще бъде при-
нуден да се откаже от одеса и Харков. 
Руснаците не промениха условията си за 
прекратяване на конфликта, което означа-
ва, че Украйна, или останалото от нея, ще 
трябва да обяви неутралитет.

Ако САЩ съкратят програмите си за 
военна помощ на киев, то и страни член-
ки на нАто ще ги последват. А без за-
падни военни и финансови инжекции Ук-
райна не може да устои на руските сили. 
краят на западната подкрепа ще е краят 
на Зеленски.

останал без западното рамо, киев ще 

ЗаПасният американски ПолкоВник дъглас макгрегър:

Киев може да изгуби Одеса 
е принуден да преговаря за мир с Русия. 
освен загубените територии, Украйна ще 
трябва да се откаже и от плановете за при-
съединяване към нАто.

Случващото се на бойното поле е ката-
строфа за украинците. тази безчовечност 
не може да бъде наречена по друг начин, 
защото раните, които украинските войни-
ци получават на бойното поле, са рани, от 
които повечето от тях никога няма да се 
възстановят. не знаем колко хора са с ув-
реждания, но става дума за десетки хиля-
ди. Чувал съм да говорят за 60 000, други 
за 70 000. но всичко това е безумие.

С нарастването на украинските загуби 
и катастрофалния неуспех на украинската 
контраофанзива нещата във вашингтон 
се объркаха. наши политически и военни 
лидери бездушно критикуват Зеленски и 
неговите военни за погрешни стратегиче-
ски решения, довели до големи загуби на 
хора и техника. очевидно започва търсене 
на стратегия за излизане от Украйна, без тя 
да е открито назована.

Цялото бъдещо 
щастие на  
човечеството  
не струва колкото  
една пролята  
днес детска сълза

Фьодор Достоевски

“

Колониалната епоха 
отдавна приключи
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Кирил Леонов е познато име 
сред перничани. Бил е кмет на 
село Богданов дол, а по време 
на кабинета орешарски и зам. 
областен управител на Перник. 
Той е бивш общински предсе-
дател на БСП, а понастоящем 
оглавява областната структура 
на партията. втори мандат е 
общински съветник.                                    

  ᄑ
 
Интервю на Александър СИмов, БСТв

 Гледах дебатът по БНТ с пре-
тендентите за Перник и ми напра-
ви впечатление, че когато вие спо-
менахте за два доклада, които са 
засекретени и показват корупция в 
община Перник, нястощият кмет 
Станислав Владимиров, който напус-
на БСП, реагира доста нервно. Какви 
са тези доклади и какво показват?

- Перник е общината в българия, в 
която може би има най-голяма концен-
трация на корупция. и не го казвам аз, 
а имено тези два доклада. Първият е 
на Агенцията за държавен и финансов 
контрол. тази агенция отговаря и сле-
ди за начина, по който се изразходват 
нашите данъци, дали всичко е в рамки-
те на закона.

оказва се, че според този доклад, 
всички обществени поръчки в община-
та са опорочени. и всичките заключе-
ния отдолу в констатациите е записано, 
че има предпоставки за престъпление. 
този доклад бе качен за около час-час 
и половина в комисиите към обс и в 
един момент изчезна. Питах председа-
теля на общинския съвет от Герб, кой-
то ми каза, че г-н владимиров щял да 
го обжалва и затова са го свалили. Аз 
помолих групата народни представите-
ли от бсП да зададе въпрос на минис-
търа на финансите за този доклад. Ще 
отворя една скоба тук, за да кажа, че по 
време на дебата, за който стана дума, 
г-н каза, че такива доклади няма. 
 Да, той ги определи като “Фал-

шиви новини”.
- само че такива доклади има, те 

са публични. в отговора на министъра 
на финансите се казва, че докладът на 
АДФи е изпратен в нашата прокурату-
ра, а тя го е изпратила по компетенция в 
европейската прокуратура. Последната 
го е засекретила и не може да даде по-
вече информация. за да има едно такова 
засекретяване, аз вървейки по пътя на 
логиката смятам, че там не пише хуба-
ви неща. текат разследващи действия и 
очаквам обективни, адекватни и реални 
заключения от европейската прокура-
тура в най-скоро време. 

вторият доклад е на сметната па-
лата. той е абсолютно идентичен с до-
клада на АДФи, само че там обектът, 
сферата е водопровода, за който се пре-
гръщаха с бойко борисов. изпълнение-
то е на два етапа. единият е на стойност 
27 млн. - за довеждащия водопоровод 
от яз. искър до яз. студена. Другият е 
на стойност 32 млн. , с които трябваше 
да се подмени главната мрежа в Пер-
ник, която работи, но има големи загу-

би по трасето. 
водопроводът нито се узакони, 

нито заработи. Два пъти правиха оп-
ити да се пусне, два пъти изби и го 
приключиха. При въпросните 32 млн. 
се правят две обществени поръчки, но 
забележете - процедурата по възлага-
не се провежда по чл. 74 от зоП - този 
член се прилага при форсмажорни си-
туации, без конкурсен принцип. в до-
клада се пита: кое е форсмажорното, 
при положение, че мрежата си работи, 
макар и със загуби, кое налага да се 
възлага обществена поръчка без кон-
курс на определени фирми. Ами на-
лагат го тези корупционни практики, 
тази зависимост към определени хора. 

този доклад не е отречен от г-н 
владимиров, той също е засекретен от 
нашата прокуратура. 
 Това, което описвате е доста 

плашещо, защото медиите дълги 
години ни рекламираха Станислав 
Владимиров като някакво модер-
но, младо лице, автентичен глас 
на лявото. Как да си обясним тази 
трансформация при него - 2019 г. 
кандидат на БСП, който щеше да 
се разправя с практиките на ГЕРБ, 
които доведоха града до водна криза, 
а днес виждаме същият Владими-
ров като кандидат на ГЕРБ. Как си 
обяснявате това?

- Да, в предизборнат си кампания 
2019 г. той непрекъснато говореше 
как виновните за кризата в Перник ще 
понесат своята отговорност. за голя-
мо съжаление, няма никой, който да е 
понесъл отговорност, аз поне не знам, 
а г-н борисов успя много бързо да се 
справи с идеите на станислав влади-
миров да търси отговорност. Предпо-
лагам, че стана именно чрез тези ко-
рупционни практики. 

оттам нататък знаем неговото от-
ношение към собствената му партия 
и най-вече към председателката й, за 
която той непрекъсно говори колко 
била злобна. но аз ще дам друг пример. 
освен, че той напусна партията 10 ме-
сеца преди изборите, той ни затвори и 
клуба на бсП в града като знак на от-
мъщение. сДс по времена най-дивите 
времена, не ни го е взимал, но кметът 
от бсП ни го взе... 
 По време на дебата по БНТ ми 

направи впечатление един проблем, 
който го има и на други места, уп-
равлявани от гербаджии. Вие заго-
ворихте тогава за ремонти, кон-
центрирани в централната градска 
част и периферията на града, която 
е изоставена. Доколко силно е това 
разделение?

- разделението е 99%. това, кое-
то се случи през последните 4 години, 
беше концентрирано изцяло в идеал-
ната градска част. кварталите и селата 
бяха тотално изолирани. и ние неслу-
чайно сме записали в нашата програма 
за управление на града, че ще има едно 
по-справедливо разпределение на сред-
ствата от капиталовите разходи и през 
всяка една бюджетна година да има 
за всяко населено място по един поне 
инфраструктурен обект, който ще се 
случи в зависимост от възможностите 
на общината. не може да се ремонтира 
само централната градска част, а хора-
та от периферията да стоят в някаква 
джунгла. 

той и затова вдигна такса смет на 
малките населени места - за да ги при-
равни към централната градска част. 
обеща услугата да се подобри, съдове-
те за смет да се сменят - нищо от това 
не се случи...

забележето и друго нещо - вАс от-
хвърли това решение на кмета за уве-
личение на такса смет, но го направи 
само за 4 села с мотива, че другите не 
са внесли подписи, но срокът от 14 е 
доста кратък, другите села така и не 
разбраха. и сега имаме парадокса - 4 
села, които са най-близо до софия и са 
по-развити, където има къщи на цена 
до 2 млн. лв., плащат по 30 лв., а бе-
дните плащат по 300 лв. такса смет. 
 Това е ужасяващо, политиче-

ска екзотика...
- опитахме се групата от бсП, вне-

сохме в обс докладна да бъдат при-
равнени всички села, защото се създа-
ва дискриминация, но и до днес тази 
докладна не се входира в обс, въпре-
ки че са събрани над 3000 подписа в 
нейна подкрепа. сложна е ситуацията.
 Пак в този дебат стана дума 

и за териториалните планове, вне-
сени в Брюксел. Според Станислав 
Владимиров, те осигуряват нови 
възможности за Перник. Аз проче-

тох тези планове и не виждам как 
точно те облагодетелстват Пер-
ник по някакъв начин, при условие, 
че поставят под риск доста от дей-
ностите. Какво е вашето мнение? 
Трябва ли да бъде затварян ТЕЦ-а, 
защото чухме и това, че частник не 
трябва да бъде спасяван.

- По подобие на затварянето на ре-
акторите в АеЦ козлодуй, ще се случи 
същото и с мините и теЦ-овете. Пак 
под натиск отвън, под предлог за зелен 
преход и т.н. А в същото време онези 
силни икономики в европа отварят 
мини и теЦ-ове. 

Ще останем без достатъчно елек-
тричество, за да покриваме дори собст-
вените си нужди като държава. нашите 
съседи пък не разполагат с достатъчно 
силни мощности, за да можем да вна-
сяме ток. При тази икономическа не-
сигурност е огромна грешка, при по-
ложение, че разполагаш с мощности, 
да ги затваряш преждевременно при 
неосигурена алтернатива. 

в Перник 20 000 семейства разчитат 
на теЦ-а. това е най-социалната услуга 
в града и най-евтиният вариант за ото-
пление през зимата. защо да го закри-
ваме, като може да го модернизираме. 
Ама било частно дружество. Ако час-
тникът не си изпълнява задълженията 
по договора, благодарение на който се 
е сдобил с това предприятие, държавата 
да си го вземе, да го модернизира и да 
предложи на хората една добра услуга. 
 А има ли правомощие кметът 

на Перник да се пребори за по-спра-
ведлив преход и най-важното - да 
има глас за това дали трябва да бъ-
дат затворени въглищните центра-
ли или не?

- мисля, че има, той е политик, кой-
то заема достоен пост в йерархията. той 
отгаваря за перничани. Ако той не може 
да се пребори, не виждам кой. 2000 ра-
ботници остават на улицата, а алтерна-
тива не се вижда в тези планове. 

има лостове да се повлияе, но явно 
са поети едни други ангажименти, за-
щото в Перник ще дойдат едни 100 
млн. евро, обещават се средства на 
тази, на онази фирма - това е кафява-
та мафия... за мен основният проблем 
е концепцията за управление на об-
щината. разумният подход е част от 
нашите данъци да се инвестират. При-
мерно в жилища. Превърнали сме се 
от икономическа гледна точка в спал-
нята на софия. защо общината да не 
инвестира в строежа на жилища и да 
има приходи от това.
 Как да ви подкрепят хората на 

изборите?
- с номер 71, на 29 октомври - за 

местна коалиция “бсП-български 
глас-ПП мир”. 

(Със съкращения) 

Кирил леонов Кирилов:

Перник - 
модернизиране, 
а не затваряне 
на мощности 

Два засекретени доклада 
представят града ни  като 
първенец по корупция в България

“

По-справедливо разпределение на средствата 
за ремонти обещава кандидатът за кмет 
на общината от „Коалиция за България”
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накратко

Старозагорската опера 
съвместно с националния 
дворец на културата ще 
представи на 22 октомври 
от 19 ч. за първи път в Со-
фия в зала 1 на нДк своята 
впечатляваща продукция на 
операта “Фауст” от Шарл 
Гуно. Премиерата на вели-
ката оперна творба се със-
тоя с голям успех в рамките 
на Фестивала на оперното и 
балетното изкуство в Стара 
Загора 2022. Спектакълът е 
съвместна продукция на До 
Стара Загора и Дкт Стара 
Загора. Гостуването в София 
се реализира със съдействие-
то на “Палмс мюзик”.

в ролята на младия Фауст 
зрителите ще видят румън-
ския тенор адриан Думитру, 
а в ролята на Стария Фауст 
- николай моцов. именити-
ят бас Юлиан константинов 

ще бъде мефистофел, а оча-
рователната Беса лугичи от 
косово ще блесне като мар-
гарита. в ролята на Зибел ще 
се превъплъти мецосопрано-
то Петя Петрова, в ролята на 
вагнер - иван кабамитов, 

марта е тереза Бракалова. 
младата оперна надежда 
Йосиф Славов ще изпълни 
ролята на валентин.

атрактивната и пищна 
постановка е дело на вдъх-
новен творчески екип - ре-

жисьорите огнян Драганов 
и Цвети Пеняшки (кукли), 
диригент ивайло кринчев, 
хормайстор младен Станев, 
сценография и костюми Де-
нис иванов, сценография на 
кукли васил рокоманов и 
Силва Бъчварова, хореогра-
фия и пластика ангелина 
Гаврилова.

над 300 души са ангажи-
рани в създаването на това 
визуално впечатляващо, въл-
нуващо, модерно и поучи-
телно естетско произведение 
- операта с кукли “Фауст”. 
в ателиетата на Държавния 
куклен театър в Стара Загора 
са изработени 4 кукли анге-
ли, 4 кукли дяволи, 6 маски и 
един огромен мефистофел - 
в разгърнато състояние 10 на 
7 метра, по проект на проф. 
васил рокоманов и Силва 
Бъчварова. в ателиетата на 
Старозагорската опера ожи-
вя монументалният декор, 
както и бяха сътворени над 
160 костюма, шапки, аксесо-
ари и реквизит.

в постановката, която 
обединява работата на два 
екипа - оперния и кукления, 
участват солисти, хор, балет 
и оркестър, Детско-юноше-
ската студия за опера и ба-
лет на До Стара Загора, ар-
тисти от Дкт Стара Загора, 
представители на Прабъл-
гарската школа за оцеляване 
“Бага-тур”. 

изминаха 40 години от първата 
пластика, наречена от Зиятин нуриев 
“Бяла светлина” (ХГ кърджали). Пре-
дишната година е направил “Сън” (на-
ционална галерия), следващата година 
прави “Безмълвие” (национална гале-
рия). Следват десетки творби, най-чес-

то наречени “маска”, в които той, чрез 
лика, изследва състояния, простиращи 
се между стаената скръб, медитативно-
то вглъбяване и херметичното игнори-
ране на околния свят. 

Сега в галерия “арте” имаме възмож-
ност да се докоснем до неговите последни 
чувствания на силата на мълчанието като 
средство за общуване, като стаен вопъл, 
като зов за съпричастност, като умъртвя-
ване на времето, като стих отвъд словото, 
като звук от плясъка на една длан. 

както бялата светлина съдържа в себе 
си всички цветове, така и безизразната 
маска, каквито на вид са моите маски, 
съдържа в себе си всички изрази и състо-
яния на човека - казва Зиятин. (Ще прие-
ма, ако става дума за лишения от злоба, 
завист, гняв и самомнителност Човек.) 

Подозирам, че къртейки сивия ба-
залт през далечната 1983 г., в появилата 

се женска глава е усетил деликатните 
трептения на притихналото, смълчано, 
лишено от устни, безмълвно, криещо 
чувствата си и поради това излъчващо 
светлина - човешко същество, от което 
струи святост. 

маските на Зиятин нуриев.
изваяни с несравнима нежност, тЕ 

ни предизвикват да ги докоснем, за да се 
убедим в тяхното мистериозно присъст-
вие, в тяхната реална нереалност. на-
правени от различни материали - базалт, 
бронз, теракота, тЕ ни убеждават в при-
зрачността на материята, в привидната 
истинност на теориите, в недоловимост-
та на дълбоките чувства, в крехкостта 
на копнежите, в несломимостта на духа, 
пише красимир илиев.

Проектът се реализира с финансо-
вата подкрепа на националния фонд 
“култура”.

младият музикален проект “новини-
те в джаза” начело с изключителния джаз 
музикант и преподавател михаил Йоси-
фов ще закрие националното си турне, 

представящо дебютния им албум, с кон-
церти в русе, велико търново и Стара 
Загора съответно на 17, 18 и 19 октом-
ври, научи Дума от мила Панайотова, 

пиар мениджър. в русе ще ги видим в 
зала “Европа”, Доходно здание, във ве-
лико търново врати отваря театрален 
салон на народно читалище “надежда 
1869”, а в Стара Загора - регионалната 
библиотека “Захарий княжески”.

През пролетта талантливата форма-
ция представи за първи път пред пуб-
лика своя първи студиен албум “Първа 
емисия”. това музикално пътешествие 
с 11 авторски композиции беше пред-
ставено на концерти в Пловдив, София, 
варна и Бургас, и навсякъде се радваше 
на силен интерес и на позитивни отзиви 
от местната публика. 

Цялото турне е съпроводено и от му-
зикални работилници в училищата по 
изкуства във всеки посетен град. в русе, 
велико търново и Стара Загора също 
предстоят открити уроци в местните му-
зикални училища в дните след концерти-
те, а именно на 18, 19 и 20 октомври.

всички събития са с вход свобо-
ден за ученици, студенти и украин-
ски граждани. Събитията се осъщест-
вяват с финансовата подкрепа на нФ 
“култура” по “Програма за възстано-
вяване и развитие на частни култур-
ни организации”.

Паметна вечер, посветена  
на Петър-Емил Митев

Софийският университет “Св. 
Климент Охридски”, издателство 
“Изток-Запад”, издателство “За-
харий Стоянов” и Институтът 
по социология “Иван Хаджийски” 
организират паметна вечер, пос-
ветена на Петър-Емил Митев, на 
19 октомври от 18 ч. в Аулата на 
СУ. Ще бъдат представени книги-
те “Анамнеза на промяната” (изд. 
“Захарий Стоянов) и “Карл Маркс и 
след него” (изд. “Изток-Запад”).

„Реалност и фантазия” от 
Божидар Димитров в „ЛИК”

Столичната галерия “ЛИК” (ул. 
“Лайош Кошут” 37) представя из-
ложбата живопис “Реалност и фан-
тазия” на Божидар Димитров до 24 
октомври. Божидар Димитров е ро-
ден през 1952 г. в София. Завършил е 
Лесотехническия университет. През 
цялото си следване е работил упори-
то върху своите картини и дърво-
резби. Участвал е в много самосто-
ятелни и общи изложби в страната 
и чужбина. Живее и твори в София, 
като негови творби има в България, 
Швейцария, Германия, САЩ, Велико-
британия, Сингапур, Кипър, Индия. 
Представял е самостоятелни из-
ложби у нас и в чужбина.

„Бялата светлина” на Зиятин 
Нуриев в скулптура и рисунки

„Фауст” с кукли
идва в София
Старозагорската опера представя своята 
впечатляваща продукция в зала 1 на НДК

СНимКа ДО Стара ЗагОра

СНимКа © Eli DEli

„Новините в джаза” приключват
 националното си турне



губивреме 13
2023

вторник
17 октомври

отговори на кръстословицата 

от брой 199

- Момченце, 
защо си играеш 

на улицата 
толкова късно?
- Щото още не 

съм женен...

воДоравно:
Канапе. Онтарио. Ра. Пароли. Иела. Икар. Кебап. 

Острови. Оса. Луков /Илия/. Ло /Джон/. Василев /Петър/. 
Лак. Видове. Роса. "Орор". Верди /Джузепе/. Трик. Об. 
Ура. Ор /Боби/. Ри. Ги. Атласи. Планинар. Алоин. Кол. Ва-
тикан. Етнос. Капаро. Ича. "АВО". Дебати. Оран. Никопол. 
Дилема. Кок. "Ки". Оги. Отон. Кипарис. Ете. Епир. "Ивет". 
Клиника. Ем. Кит. Литак. Епитети. Мир. Атауро. Ирод. 
Акула. Караян /Херберт фон/. Станати. Лам. Ах /Нарцис/. 
Алан. Букаи. Орнат. Ути. Иванов /Георги/. Кнедли. Оно /
Такаши/. "Аноета". АСЕАН. Проекти. Вокалисти.

отвЕсно:
Капела. Балевски /Ангел/. Имитатор. "Набуко". Тото. 

Опити. Алино. Дарак. Ралин /Радой/. Нкав. Рана. Ое /Кен-
дзабуро/. Попово. Аноди. Рел. Кани. Тел. Вирус. Сек. Ити. 
"Ут". Ват. "Ио". Рик. Бокс. Талибани. До. Слова. Окапи. 
Ката. "Уно". Нитове. Плато. "Елка". Акоев /Артур/. Етер. 
Ерол. Пилоти. Ук. "Авто". Алов /Александър/. Драва. Ге-
нерали. Ак. Кравари. Народи. Ипора. Исо. Ритори. Еки. 
Амонал. Бои. Истини. Алопатия. Реси. Колар. Акинети. 
Ернандес /Мигел/. Трасе. Играч. Морето /Алесандро/. Ха-
лат. Араваки. "Наган". Мида. Тини.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

пророчествата на 
свети пророк осия са оп-
исани в неговата книга с 
14 глави

Св. пророк Осия. Стено-
пис от 1312 г. в манастира 
Ватопеди в Св. Гора Атон. 
Свети пророк Осия, син Бе-
ериев, произхожал от Иса-
харовото коляно. В онези 
времена много израилтяни 
отстъпили от истинския Бог 
и като забравили Негови-
те благодеяния и чудеса, 
се покланяли на идолите. 
Но богобоязненият Осия 
служел на Единия истин-
ски Бог, сътворил небето и 
земята и извел евреите от 
Египет с крепката Си ръка. 
Осия наставлявал хората, 
отпаднали от истината, и с 
мъдрите си увещания отно-
во ги обръщал към благо-
честието на дедите.

По вдъхновение от 
Светия Дух Осия много 

пророкувал за израилския 
народ. Изобличавайки без-
законните жители на Из-
раилското царство, той му 
предсказвал големи бед-
ствия от враговете, асирий-
ски плен и после обръщане 
към Бога. Той предсказал и 

разпространяването на ис-
тинското Богопознание по 
цялата земя, края на Ааро-
новото свещенство и старо-
заветните жертви, а също и 
завръщането на младенеца 
Иисус от Египет, Неговото 
възкресение на третия ден 

и победата Му над смъртта. 
Всички тези пророчества 
са записани от Осия в него-
вата книга, която се състои 
от 14 глави. Пророк Осия 
живял дълги години и в дъл-
бока старост починал 820 г. 
преди Рождество Христово.

     
св. Андрей критски 

бил наказан със смърт, 
защото укорявал импера-
тора за поругаването на 
вярващите и на иконите

През време на иконо-
борческата ерес на остров 
Крит живял един пустин-
ножител на име Андрей. 
До него стигнал слух, че 
светите икони били под-
ложени на поругание и че 
техните защитници били 
осъждани на страдания и 
мъки. Ереста била завла-
дяла и императорския двор 
в Константинопол. Цялата 
Византийска империя била 

на кръстопът - за или про-
тив иконите.

Св. Андрей решил да 
отиде в Цариград с намере-
ние да отклони император 
Константин V Копроним 
(741-775 г.) от иконоборче-
ската ерес. Мислел изобщо 
да го избави от нечестиви-
те му действия, насочени 
срещу иконопочитанието. 
Всичко, което той видял по 
пътя, още повече възпла-
менило неговата ревност. 
Най-уважаваните епископи 
били изпращани на заточе-
ние. Тъмниците били пълни 
със затворници. Навсякъде 
се чувало за всикидневни 
изтезания и смъртни при-
съди. Навсякъде иконопо-
читателите били в неми-
лост.

Сърцето на Андрей 
пламнало от негодувание. 
Като пристигнал в Цари-
град, той отишъл в църк-
вата "Св. Мамант", където 

тогава бил императорът. 
Промъкнал се през огро-
мната тълпа, явил се пред 
него и почнал смело да го 
укорява. Императорът се 
разгневил и заповядал на 
придворни служители жес-
токо да бият тоя скромен 
отшелник. Извели го на 
площада и го замеряли с 
камъни. Полумъртъв го за-
творили в тъмница.

Православни се събра-
ли около него в тъмницата 
и изразили уважение и лю-
бов към него като мъжест-
вен страдалец за истината. 
Той ги наставлявал и укре-
пявал в благочестието.

Императорът научил за 
тая среща и заповядал от-
ново да мъчат пустинника. 
Завели го на мястото на 
наказанието. Един от ере-
тиците се нахвърлил върху 
него с брадва и го убил. С 
молитва св. Андрей предал 
душата си на Бога (767 г.).

днес срядА четвъртък петък

ОБлАчНО С ДъжД СлъНчЕВО ПРЕДИМНО СлъНчЕВО
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ПРОМЕНлИВО

Няма да позволите да ви 
поставят в зависимост 
от решения, дори да са 
допустими за вас.

Задълбочените ви позна-

ния в областта, в която 
работите, ще ви носят 
дивиденти в бъдеще.

Практичните ви умения 
ще направят по-лесно 
осъществими днешните 
ви задачи. 

С лоялни към вас хора ще 
поставите начало на нов 
бизнес или друга интере-

суваща ви дейност.

Самочувствието ви оп-

равдано ще предизвика 
интереса на хора, споде-

лящи мисли и идеи с вас.

Дайте повече от себе си, 
налице са предпоставки 
за добро развитие на де-

лата ви.

Отминали неуспехи ще се 
превърнат в печеливша 
позиция с опита и знани-

ята, които са ви дали.

Нова информация ще ви 
насочи да набележите 
конкретни стъпки за из-

пълнение на целите си.

Със здрав разум и въ-

трешни убеждения ще 
въздействате на околни-

те. Това ще ви сближи.

Работете за повишаване 
на собствената си ин-

формираност и профе-

сионална подготовка.

С бърза мисъл и находчи-

ви решения ще ръководи-

те онези, които се нуж-

даят от вас.

С честност и професи-

онализъм ще се наложи-

те там, където другите 
не успяват.

овеН

05.55 Денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова и 
Симеон Иванов

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с Надежда Иванова и 
Стефан А. Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за кул-
тура с Димитър Стоянович

12.00 По света и у нас 
12.25 Новини на турски език
12.35 Малки истории /п/
13.00 Последният печели - забавно 

семейно куиз шоу/п/
14.15 "Вечните тайни" - анимацио-

нен филм 
14.45 "Пакостникът чорапчо" - ани-

мационен филм 
15.00 "Анн с двойно "Н" 3" - тв филм 

/5 епизод/
16.00 Бързо, лесно, вкусно
16.30 Светът и ние 
17.00 Местни избори 2023: Диспути
18.00 По света и у нас  
18.30 Още от деня - коментарно 

предаване
19.00 Последният печели - забавно 

семейно куиз шоу
20.00 По света и у нас 
20.30 Местни избори 2023
20.50 Спортни новини 
21.00 Референдум с Добрина 

чешмеджиева 
22.00 "любов в окови" - тв филм /7 

епизод/
23.00 По света и у нас 
23.25 "Повратна точка" - 10-сериен 

тв филм (16)
00.20 Светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно ток-

шоу с Надежда Иванова и 
Стефан А. Щерев /п/

02.25 Култура.БГ - предаване за 
култура с Димитър Стояно-
вич /п/

03.25 "Анн с двойно "Н" 3" - тв филм 
/5 епизод/п/

04.10 Домът на вярата: Храм "Св. 
св. Кирил и Методий" и храм 
"Св. Архангел Михаил", гр. 
Русе /п/

04.40 Бързо, лесно, вкусно /п/
05.10 По света и у нас /п от 20.00 ч./

06.00 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и Мария 
Цънцарова

09.30 "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова 
и Петър Дочев

12.00 bTV Новините - обедна 
емисия

12.30 "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу

13.30 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ Михаил 
Билалов /п./

14.30 "Скъпи наследници" - се-
риал

15.30 "Почукай на вратата ми" - 
сериал

17.00 bTV Новините
17.20 "лице в лице" - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка Ризова

18.00 "Стани богат" - телевизи-
онна игра с водещ Михаил 
Билалов

19.00 bTV Новините - централна 
емисия

20.00 "Фермата: Нишката на жи-
вота" - риалити, с.9

22.00 Премиера: "Опасно изку-
шение" - сериал, с.6, еп.47

23.00 bTV Новините - късна еми-
сия

23.35 "Добрият доктор" - сериал, 
с.4, еп.10

00.25 "Като на кино" - предаване 
за кино

00.35 "Столичани в повече" - се-
риал, с.10, еп.10

01.40 "Марлон" - сериал, с.1, 
еп.10

02.10 bTV Новините /п./
02.50 "Преди обед" - токшоу с во-

дещи Десислава Стоянова 
и Петър Дочев /п./

04.45 "Светът на здравето" - 
здравно предаване с воде-
ща д-р Неделя Щонова /п./

05.20 "лице в лице" - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка Ризова /п./

6.00 "Здравей, България" - сутре-
шен блок

09.30 "На кафе" - предаване на 
NOVA

12.00 Новините на NOVA
12.30 "Наследство" (премиера) - 

сериен филм
13.30 "Остани с мен: Безкрай" 

(премиера) - сериал 
15.00 "Не ме оставяй" (премиера) 

- сериен филм
16.00 Новините на NOVA
16.10 "Пресечна точка" - публи-

цистично шоу
17.00 "Семейни войни" (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 "Сделка или не" (премиера) 

- телевизионна игра
19.00 Новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 "Игри на волята: България" 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 "Алея на славата" (премие-
ра) - сериал, сезон 1

23.00 Новините на NOVA
23.30 "Военни престъпления" - 

сериал, сезон 13
00.30 "Престъпни намерения" - 

сериал, сезон 13
01.20 "Пожарникарите от чикаго" 

- сериал, сезон 11
02.00 "Дъщерята на посланика" - 

сериен филм
03.40 "Ти разкажи, черно море" - 

сериен филм
05.20 "Пресечна точка" - публи-

цистично шоу /п/

10.00 Академия Здравитал

11.00 EuroTV Shop

11.30 Психологически портрет

12.30 EuroTV Shop

13.00 Новини

13.15 честно казано

15.15 Новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 Делници

19.30 Новини

20.00 часът на избора

21.00 Политика и спорт

22.00 Денят с Веселин Дрем-

джиев

23.00 Новини

23.30 Седмичник с Владо Бере-

ану

00.30 Вечните песни на България

01.30 EuroTV Shop

03.30 Политика и спорт

04.30 часът на избора

05.30 Светът и всичко в него

06.30 Делници

прАвослАвен кАлендАр

Църквата почита на 17 октомври св. прор. осия. св. прпмчк Андрей критски
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София, жк. "дружба" 1,
ул. "илия Бешков" 3а

глЕдаЙтЕ

Група А
Грузия - кипър 4:0; норвегия - ис-

пания 0:1.
1. ШОТЛАНДИЯ* 15 2 ИСПА-

НИЯ 15  3. норвегия 10 4. Грузия 7 5. 
кипър 0.

Група В
нидерландия - Франция 1:2; ирлан-

дия - Гърция 0:2.
1 ФРАНЦИЯ 18 2. Гърция 12 3. 

нидерландия 9 4. ирландия 3 5. Ги-
бралтар 0.

Група С 
Украйна - северна македония 2:0; 

италия - малта 4:0. 
1. Англия 13 2. Украйна 10 3. ита-

лия 7 4. северна македония 7 5. малта 
0.

Група D
турция - Латвия 4:0; Уелс - Хърва-

тия 2:1.
1. ТУРЦИЯ 16 2. Уелс 10 3. Хърва-

тия 10 4. Армения 7 5. Латвия 0.
Група Е
Чехия - Фарьорски острови 1:0; 

полша - молдова 1:1.
1. Албания 13 2. Чехия 11 3. полша 

10 4. молдова 9 5. Фарьорски острови 
1.

Група F 
Естония - Азербайджан 0:2; Ав-

стрия - Белгия 2:3.
1. БЕЛГИЯ 16 2. АВСТРИЯ 13 3. 

Швеция 6 4. Азербайджан 4 5. Естония 
1.  

Група I 
румъния - Андора 4:0; Швейцария 

- Беларус 3:3; косово - израел (отло-
жен).

1. румъния 16 2. Швейцария 15 3. 
израел 11 4. косово 7 5. Беларус 6 6. 
Андора 2.

Група J
Лихтенщайн - Босна и Херцеговина 

0:2; португалия - словакия 3:2; ислан-
дия - Люксембург 1:1.

1. ПОРТУГАЛИЯ 21 2. словакия 13 
3. Люксембург 11 4. Босна и Херцегови-
на 9 5. исландия 7 6. Лихтенщайн 0.  

Група Н
северна ирландия - сан марино 

3:0; словения - Финландия 3:0; Дания 
- казахстан 3:1.

1. словения 16 2. Дания 13 3. Фин-
ландия 12 4. казахстан 12 5. северна 
ирландия 6 6. сан марино 0. 

* отборите с главни букви вече са 
финалисти на Евро 2024.

Футбол
по БНТ 3
19.00 Албания - българия

по Диема спорТ 
18.30 българия - Косово (младежи)
21.45 Сърбия - Черна гора

по Диема спорТ 2
22.00 Франция - Шотландия

по Диема спорТ 3
19.00 Финландия - Казахстан
21.45 Англия - Италия

по макс спорТ 1
тенИС
15.00 турнир в Антверпен (мъже)

по макс спорТ 3
7.00 турнир в токио (мъже)

рЕзултати

в националния отбор по 
футбол положението е пове-
че от критично. капитанът 
кирил Десподов призна, че 
настроението е минорно. До-
тук се стигна след 0:2 срещу 
Литва в софия, като България 
вече осем мача няма успех.

“поемаме отговорност, 
значи може би цялата критика 
да е върху нас. Ако кажете, ще 
подам оставка, няма проблем. 
поемам отговорност като чо-
век. Заставам пред вас и го 
казвам. Ако има нещо, крити-
кувайте мен.

няма как да говорим за 
добро настроение. опитахме 
се, доколкото можем, да ус-
покоим нещата. но това е за 
момент. Защото ни чака още 
един тежък мач. всички знаем 
това и трябва да сме готови”, 
заяви на летището Десподов. 
Довечера той ще изведе тима 
при визитата на Албания. сре-
щата е в тирана от 19 ч. и ще 
бъде излъчена по Бнт 3.

“няма как да говорим, че 
липсва желание. няма фут-
болист, който в съблекалнята 
да каже: “Днес ще загубим.” 
всички излизаме с желание да 
спечелим.

онзи ден, ако гледаме ре-
ално, изпуснахме четири поло-
жения, две от които 100-про-
центови. после - наша грешка, 
на всеки може да се случи. 
нормално е. Анди краев се из-

вини. но той гореше на терена. 
и този червен картон ни свали 
на земята. през второто полу-
време излязохме малко по-на-
пред, опитахме се да върнем 
гола. не се получиха нещата, 
стана 0:2 и мачът приключи.

треньорска смяна не мога 
да коментирам, защото съм 
футболист и съм на терена. 
има хора, които да преценя-
ват тази ситуация. решението 
за нас, футболистите, е да из-

лезем и да умрем на терена, 
както се казва.

може би липсата на бълга-
ри в българското първенство, 
във водещите отбори, както и 
липсата на много играещи зад 
граница също е част от пъзела. 
всички в България искаха по-
дмладяване на националния 
отбор и го получиха.

отборът има потенциал. 
Ако срещу сърбия и Черна 
гора беше малшанс и липса 

на опит, с Литва няма как да е 
лош късмет, а наши грешки”, 
каза футболистът на пАок.

вероятно това ще е после-
ден мач на селекционера мла-
ден кръстаич. проблем е не-
устойката му. сърбинът има 
договор до лятото на 2024 г. 
и ще си иска дължимите пари. 
той получава по 25 000 евро 
месечно, като от БФс ще пре-
говарят да му скъсят договора 
срещу 2-3 заплати. 

Раздор сред 
„лъвовете”
Капитанът Десподов поема отговорността 
за слабите резултати

Димитър Бербатов излезе с дежурна 
атака срещу БФс. поводът е срамното 
0:2 от Литва в квалификациите за Евро 
2024. Бившият нападател е опозиция 
на властта в “Бояна”, но на този етап 
избори не се очакват. митко все пак 
призова общността за обединение, за 
да може да поеме властта във футбола.

“работим за доброто на българския 
футбол, опитвайки се да премахнем 

това зло, което се е вкопчило в него, 
тази некомпетентност, която управля-
ва. трябва всички ние, заедно, обеди-
нени, не с думи, а с дела, да направим 
така, че тази некомпетентност да си 
замине моментално от българския фут-
бол.

сами ни е трудно, но няма да спрем, 
докато не се справим. трябва ни победа 
за промяна, прозрачност, професиона-

лизъм, партньорство - все неща, които 
липсват в управлението на българския 
футбол, а това ни е необходимо повече 
от всякога точно сега.

нужен е рестарт на футбола ни, 
нова стратегия за развитието ни, катар-
зис във всички аспекти на този спорт 
в България, а това е важна и отговор-
на работа и започва с активността на 
всички нас”, заяви Бербатов.

Бербатов зове за обединение срещу БФС

СнимКа Спортал

независимо от всичко, селекционерът Младен Кръстаич 
се усмихваше на заминаване за Албания
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Левски е новият носител на 
Суперкупата на България по 
волейбол. възпитаниците на 
николай Желязков детрони-
раха досегашния притежател 

на трофея Хебър в драмати-
чен двубой с 3:2 гейма (30:28, 
25:22, 17:24, 23:25, 15:13) в 
бургаската зала “младост” за 
2,45 ч. 

Първата част бе доста дра-
матична. “Сините” поведоха с 
20:15, но тогава Джулио Саби 
застана на сервиса и направи 5 
поредни точки. След 25:25 Лев-
ски изпусна два геймбола, а Хе-
бър - един, но  накрая столичани 
спечелиха гейма с 30:28.

втората част вървеше рав-
ностойно, но в края й момче-
тата на Желязков поведоха и я 
спечелиха с 25:22. 

вицешампионите от Пазар-
джик взеха нещата в свои ръце 
и успяха да изравнят след 2 гей-
ма на 17 и на 23. Фантастичен 

тайбрек реши финала. Левски 
докосваше трофея, след като 
поведе с 13:10, но воденият от 
Алберто Джулиани тим от Па-
зарджик успя да изравни. Бло-
када на майкон морейра сре-
щу атака на Джулио Саби и ас 
на владимир Гърков донесоха 
Суперкупата на Левски и пър-
ви трофей за отбора от 2014 г.

в полуфиналите Левски 
съкруши с 3:0 шампиона неф-
тохимик, а Хебър пречупи със 
същия резултат другия бурга-
ски тим - Дея.

Един от най-опитните със-

тезатели на Хебър виктор 
Йосифов поздрави отбора на 
Левски. 

“трудно ми е да кажа какво 
не ни достигна. Двата отбора 
играхме добър волейбол. има-
хме ключови моменти в първия 
гейм, после сетбол, не успяхме 
да затворим. играхме добре и 
от двете страни. За съжаление, 
те спечелиха, поздравления. 
Суперлативи за Левски. из-
растват с всяка следваща годи-
на. това е бъдещето на българ-
ския волейбол”, заяви бившият 
капитан на националния тим. 

вдигането на тежести 
остана в олимпийското 
семейство. решението бе 
взето на сесията на меж-
дународния олимпийски 
комитет в мумбай, ин-
дия. така спортът е по-
твърден за олимпийски-
те игри в Лос Анджелис 
2028.

“За спортистите тази 
новина е голямо облекче-
ние и причина за радост. 
Благодарим на членовете 
на мок за признаването 
на нашето единство, ан-
гажимента за промяна и 
големите крачки, които 
правим като спорт. Ще 
продължим в съответ-
ствие с нашите страте-
гически приоритети, към 

ново бъдеще на спорта”, 
обяви шефът на меж-
дународната федерация 

мохамед Джалуд.
Първоначално щан-

гите не бяха включени 

в предварителната про-
грама за игрите в САЩ 
заради многобройните 
скандали.

“работейки обедине-
ни, по прозрачен и реши-
телен начин, направихме 
огромно подобрение в 
две от областите, които 
изискваха повече внима-
ние: добро управление и 
антидопингова полити-
ка. Чрез конструктивен 
и непрекъснат диалог с 
мок тази промяна беше 
оценена надлежно и на-
шият любим спорт се 
върна на мястото, което 
заслужава, на олимпий-
ската арена”, допълни 
генералният секретар 
Антонио Урсо (ит).

Григор Димитров изкачи три 
места в световната ранглиста. 
водещата ни ракета вече е 16-и с 
2195 т. той прогресира, след като 
добави 315 т. заради 1/2-финала на 
“мастърс”-а в Шанхай. това е най-
високото му класиране от 22 март 
2021 г., когато отново беше 16-и.

тази седмица Димитров тряб-
ваше да се пусне в Антверпен, 
но отказа участие заради дългото 
турне в Азия.

втората ни ракета Димитър 
кузманов загуби девет позиции 
до №196 с 323 т. води новак Джо-
кович (Сърб) с 11 045 т., пред кар-

лос Алкарас (исп) - 8805, Даниил 
медведев (рус) - 7355, и др.

При жените виктория томо-
ва слезе три места до 98-ото със 
716 т. Първа е Арина Сабаленка 
(Блрс) - 9381 т., пред ига Швьон-
тек (Пол) - 8545, коко Гоф (САЩ) 
- 6455, и др.

Снимка iwf.sport

Шефът на МОК Томас Бах потвърди 
на сесията в Мумбай, че вдигането на 
тежести остава в олимпийското семейство

носителят на купата на България Левски победи с 
69:64 (22:18, 13:15, 8:14, 26:17) шампиона Балкан в дер-
бито на втория кръг в националната баскетболна лига. 

в столичната зала “триадица” “сините” записаха 
втори пореден успех над шампионите след победата 
с 57:56 в мача за Суперкупата на България в “Арена 
Ботевград” преди две седмици.

Домакините поведоха с 22:16, което бе и най-голя-
мата разлика в първите 35 мин. на мача. във втората 
четвърт Балкан затегна играта в защита и допусна само 
13 т. Шест от тях бяха в последните 2 мин. и “сини-
те” водеха с 35:33 на почивката. Гостите от Ботевград, 
подкрепяни от солидна агитка, се представиха още по-
добре в отбрана в третата част и позволиха на Левски 
да запише едва 8 т. Балкан обаче имаше трудности в 
нападение и поведе с 47:43 преди последната четвърт.

в нея шампионите контролираха темпото, но с инди-
видуални прояви на Алън Арнет Левски направи обрат. 

За победителите по 14 т. записаха центърът Джон 
Флорвиъс (10 борби и 3 асистенции) и Арнет (8 борби 
и 4 асистенции). Златин Георгиев добави 11 т., а марио 
Боянов - 10. За Балкан младежкият национал илиян Пи-
щиков се отличи с 14 т., а 10 вкара мартин Сотиров.

в класирането Левски и ЦСкА са единствени с по 
2 победи и без загуба. 

В другите срещи от кръга: 
Академик Пд - ЦСкА 70:87; Шумен - Берое 76:92; 

Ямбол - Черно море 89:81. Снощи: рилски спортист - 
Черноморец; Спартак Пл - миньор.

Българският национал Александър 
везенков игра 16,49 мин. за Сакраменто 
кингс, който загуби и третата си контро-
ла от предсезонната подготовка в нБА. 
“кралете” отстъпиха пред Голдън Стейт 
Уориърс със 115:121 (38:25, 21:31, 24:27, 
28:28, 4:10) след продължение в първия 
си домакински спаринг пред 17 884 зри-
тели. редовното време завърши 111:111.

везенков дебютира пред домакински-
те фенове и влезе като резерва 3,33 мин. 
преди края на първата част. Спортист №1 
на Българя за 2022 г. отбеляза последния 
кош в първата четвърт за 38:25. това бяха 
и единствените му точки в мача, в който 
спечели и 6 борби, но не бе точен и при 

трите си стрелби за тройка.
най-резултатен за домакините бе 

Домантас Сабонис с 19 т., 11 борби и 
5 асистенции, а 17 т., 5 борби и 6 асис-
тенции записа Де’Арън Фокс. в мача 
най-много точки (28) отбеляза за гос-
тите Джонатан куминга (6 борби), а 20 
т. добави Андрю Уигинс. 

“войните” бяха без асовете си Стеф 
къри и крис Пол.

Двата тима ще се срещнат отново 
в четвъртък от 5 ч. българско време, 
като този път домакин ще бъде Голдън 
Стейт. Сакраменто все още няма успех 
в проверките след загубите от торонто 
раптърс и ЛА Лейкърс.

Снимка БТа

Александър Везенков (вляво) атакува коша на Голдън Стейт 
през Лестър Кинонес при загубата на Сакраменто

Везенков вкара само 2 точки 
при трета загуба на Сакраменто

Левски заслужи 
Суперкупата
„Сините” с първи трофей от 2014 г.

Волейболистите на Левски се радват 
със Суперкупата на България по волейбол

Баскетболният 
Левски пак удари 
шампиона Балкан

Гришо с най-висок ранкинг от 2021 г.

Оставиха щангите за Лос Анджелис 2028


